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Bo epidemija koronavirusa pripomogla k 
dvigu samooskrbe s hrano?

V Sloveniji v nasprotju z mnenjem večine pre-
bivalcev, kar je posledica oglaševanja, ki nam 
ustvarja nerealno sliko, pridelamo manj kot štiri-
deset odstotkov sadja in zelenjave, še posebej niz-
ka pa je samooskrba z ekološko pridelanimi živili. 
Motnje v preskrbi z živili iz uvoza so v času epide-
mije koronavirusa znova prižgale rumeno luč, da je 
na tem področju treba nekaj spremeniti. 

V fundaciji za trajnostni razvoj Umanotera opo-
zarjajo, da je »hrana temeljna življenjska dobrina, 
zato je ni smotrno prepuščati tujim rokam oziroma 
muhavosti globalnih trgov. Lokalno pridelana hra-
na ima tudi manj negativnih vplivov na okolje in na 
zdravje. Nenazadnje s podpiranjem lokalne pride-
lave hrane ohranjamo delovna mesta v tej panogi 
in omogočamo razvoj podeželja.« 

Še leta 1970 je bila splošna stopnja prehranske 
samooskrbe v Sloveniji več kot 70-odstotna, na-
to je do konca prejšnjega desetletja padla na 50 
odstotkov, v zadnjem desetletju pa se je ta šte-
vilka še zmanjšala, in sicer na področju samo-
oskrbe z zelenjavo na 40 odstotkov, s sadjem pa 
na nekaj manj kot 50 odstotkov. Povsem drugač-
na je slika na področju samooskrbe z mesom, le-
-ta je namreč 80-odstotna, z govejim mesom ce-
lo 109-odstotna.

Še posebej nizka je samooskrba z ekološko pri-
delanimi živili, kar nas bi moralo skrbeti zlasti za-
radi rezultatov prehranskih raziskav, ki kažejo, da 
svoje zdravje lahko učinkovito varujemo z uživa-

njem hrane rastlinskega porekla, ki je čim manj in-
dustrijsko predelana in je pridelana na čim bolj so-
naraven način. 

Tega bi se morali bolj zavedati kot potrošniki 
pri vsakodnevnih prehranskih izbirah, poudarja-
jo v Umanoteri. Tudi kmetijska ministrica Aleksan-
dra Pivec si želi več pridelkov iz ekološke pridela-
ve, kajti teh je v celotni masi vseh kmetijskih pri-
delkov trenutno le okoli pet odstotkov, ekološkemu 
načinu kmetovanja pa je namenjenih le deset od-
stotkov vseh pridelovalnih površin. 

V Umanoteri še opozarjajo, da visoke stopnje pre-
hranske samooskrbe v Sloveniji ne bo mogoče dose-
či brez zmanjšanja živinoreje: »Za doseganje samo-
oskrbe bi bilo potrebno poljedelstvo usmeriti v pri-
delavo rastlinske hrane - zelenjave in sadja - za ljudi, 
pašo živine za mesno in mlečno proizvodnjo pa pre-
usmeriti na območja, ki so za poljedelstvo manj pri-
merna: v hribovit, gričevnat svet ter na območja za-
raščanja. Dokler bomo na najbolj rodovitnih ravnicah 
pridelovali krmo za živino - koruzo, visoke stopnje sa-
mooskrbe v Sloveniji ne bomo dosegli.« O spremem-
bah na področju samooskrbe s hrano na lokalnem 
nivoju pišemo v tokratni temi tedna.



Savinjske novice št. 15, 10. april 20204

Tema tedna, Anketa

Naša anketa
Se zavedamo pomena lokalne hrane?

Številni strokovnjaki s področja kmetijstva menijo, da bo trenu-
tna situacija v Sloveniji in po svetu zaradi pandemije novega koro-
navirusa pripomogla k temu, da se bodo ljudje začeli zavedati po-
mena lokalne hrane. Se bo zato več ljudi odločalo tudi za samo-
oskrbo? 

LOKALNA OSKRBA S HRANO SE IZBOLJŠUJE TUDI S POMOČJO SPLETA

K ureditvi samooskrbe bo treba pristopiti sistemsko in 
z jasnimi ukrepi

Dejan Kokalj, Mozirje
Samooskrba je zelo pomembna, dejansko pa 

v praksi nekako ne zaživi. Razloge za to je iska-
ti v cenovni konkurenci, saj so domači in lokalni 
pridelki večkrat dražji kot ponujeni v trgovini. Pri 
nas doma sezonsko hrano pridelamo na vikendu, 
kupujemo jo tudi od kmetov. Z njimi smo poveza-
ni že leta, spremljamo, kako hrano pridelujejo in 

kako z njo ravnajo, tudi higiensko. Vse naše občine se bi lahko vključi-
le v verigo lokalne oskrbe in objavile ponudnike domače hrane. Osnov-
ne šole bi otroke morale večkrat peljati na kakšno kmetijo in jim pribli-
žati delo na zemlji. 

Jožica Šinkovec, Pusto Polje
Pri hiši imamo velik vrt, na katerem pridelam 

skoraj vso zelenjavo. Tudi sadja imamo nekaj. Ve-
liko pridelkov za ozimnico dobim pri sorodnikih, 
tudi meso pogosto kupujem pri kmetih. V občini 
imamo tržnico, ki obratuje ob sobotah, a to redko 
obiščem. V tej pandemiji imam občutek, da se je 
povpraševanje po domačih pridelkih povečalo. 
Upam, da bodo ljudje spoznali, da je domače, ki je zraslo v našem oko-
lju, bolj kvalitetno kot tisto, kar je hitro vzgojeno in iz oddaljenih krajev. 
Upam, da bodo tudi potem, ko se bo stanje normaliziralo, ostali zvesti 
domačim pridelkom.

Ema Kolenc, Nazarje 
Doma imam velik vrt in si večino zelenjave pri-

delam sama. Meso že več let kupujem pri soro-
dnikih, ki se ukvarjajo z bio kmetovanjem. Ker se 
vse zgodi z razlogom, mislim, da bo tudi ta pande-
mija vplivala na pomembnost samooskrbe. Doma 
pridelano je še kako pomembno, saj le tako veš, 
kaj ješ. Čeprav je domača hrana dražja, bi morali 
podpirati domačega kmeta in kmetijsko panogo. V teh kriznih časih pod-
piram tudi naše ponudnike tržnice, ki se zares trudijo. Se pa bojim, da bo 
po tej krizi zanimanje za lokalno samooskrbo upadlo. 

Marta Velam, Rečica ob Savinji
Doma imamo vrt in majhno njivo, tako da veli-

ko hrane pridelamo sami. V sedanjih razmerah se 
še posebno zavedam, kako pomembno je, če si 
lahko hrano pridelaš sam. Mislim, da je hrana pri 
kmetih veliko boljša in bolj sveža kot v trgovinah. 
Kmetom zaupam, saj mislim, da so dovolj osveš-
čeni in poučeni o higienskih osnovah ravnanja s 

hrano. V naši dolini je v času pandemije samooskrba zelo dobro razvita. 

Martin Slapnik, Solčava
Vso zelenjavo in sadje za celo leto si po ekolo-

ških standardih pridelamo na naši kmetiji na Pol-
zeli. Meso in mlečne izdelke kupimo od kmetov. 
Doma imamo čebele in tako tudi svoj med. V tr-
govini kupujemo le malenkosti. Mislim, da bo za-
vedanje ljudi, da je samooskrba nujna, v tej pan-
demiji narasla. Sicer že dolgo let opažam, kako so 
ljudje okrog hiš opustili vrtove in njivice ter uredili brezhibne zelenice. 
Imam občutek, da bo nastala situacija s koronavirusom to spremenila.

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

O oskrbi z lokalno pridelano hra-
no se v Sloveniji že dolgo pogo-
varjamo, spodbuja jo tudi kmetij-
sko ministrstvo. V času epidemi-
je je povpraševanje po hrani do-
mačih kmetov izredno poraslo. Kot 
odgovor na karanteno, ki nas ome-
juje na domače občine, po facebo-
oku nastajajo številne skupine za 
spodbujanje lokalne samooskrbe 
s hrano. 

21. marca je tako nastala tudi fa-
cebook skupina Lokalna preskrba 
Zgornje Savinjske in Šaleške regi-
je in v kratkem času pridobila pre-
ko tri tisoč članov. Kot kažejo obja-
ve, je ponudba pestra, veliko je tu-
di zanimanje za nakup. Bo tako os-

talo tudi, ko bo epidemija mimo ali 
bo domači kmet takrat spet poto-
nil v pozabo?

TRŽNICI STA SE ODZVALI NA 
POZIV

V času od nastopa epidemije so 
slovenske občine zaprle večino tr-
žnic. A v drugi polovici marca se je 
na slovenske župane z dopisom 
obrnilo ministrstvo za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano. Župane je 
pozvalo k ponovnem odprtju lokal-
nih tržnic, seveda z vsemi potreb-
nimi varnostnimi ukrepi. Na ta na-
čin lahko pripomorejo k ohranja-
nju družinske kmetijske tradicije, 
pomembne za slovensko prehran-
sko varnost in družbo kot celoto. 

Kmetija Spodnji Strmčnik iz Luč je ravno v času vladnih omejevalnih 
ukrepov nasproti nazarske graščine postavila aparat z domačimi 
mlečnimi izdelki, po katerih je povpraševanje vse večje. (Foto: TG)
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Občini Nazarje in Gornji Grad sta 
se na poziv odzvali. V Nazarjah tr-
žnica po odloku ponovno deluje ob 
sobotah, v Gornjem Gradu so poz-
vali kmete in ostale, ki prodajajo 
svoje pridelke in živila, da brezplač-
no koristijo tržnico v centru kraja.

DRUGA NAJVEČJA SKUPINA 
ZA LOKALNO PRESKRBO V 

SLOVENIJI 
Kot že omenjeno, so se ljudje 

glede oskrbe z lokalno hrano dob-
ro organizirali tudi preko spleta. 
Prej omenjena facebook skupina 
je nastala na pobudo Vesne Pu-
šovnik, ki za delovanje skupine tu-
di skrbi. Kot je povedala, je skupi-
na za Saša regijo nastala po vzoru 
ljubljanske in v res kratkem času 
postala druga največja skupina za 
lokalno preskrbo v Sloveniji. Glede 

na objave je vidno, da so pridelo-
valci, ki so bili prisiljeni iskati no-
ve poti do kupcev, le-te v določe-
ni meri našli. 

ŠIROKA PONUDBA 
V skupino je pristopilo veliko 

zgornjesavinjskih in šaleških kme-
tij ter posameznikov, ki ponujajo 
mlečne in mesnate izdelke, zele-
njavo, jajca, kruh, pecivo, marmela-
de, tudi različne pijače, skratka vse, 
kar zmorejo in znajo ponudniki na-
rediti in pridelati. V ponudbi se naj-
dejo tudi prekle za fižol in konjske 
fige za gnojenje njiv. 

In po čem povprašujejo kup-
ci v skupini? V času velike noči in 
porašča povpraševanje po vseh 
vrstah potic. Prav tako se je pov-
praševanju hitro prilagodila po-
nudba. Pojavilo se je tudi povpra-

Vesna Pušovnik, 
ustanoviteljica FB skupine 
Lokalna preskrba Zgornje 
Savinjske in Šaleške regije: 

»Sama sem v skupini mojega kra-
ja že lani spodbujala sokrajane v ve-
likonočnem času, da kupujejo lokal-
ne domače izdelke. Prednost skupi-
ne je, da z malo truda hitro najdeš 
tisto, kar potrebuješ. Lokalni doma-
či izdelki so izjemnega pomena za 
kmetijstvo in gospodarstvo, posle-
dično tudi za zdravje, ne samo v ča-
su karantene. Je pa karantena odlič-
na priložnost, da ljudje najdejo kva-

litetno hrano, ponudniki pa pridobijo še več rednih strank. Cilj skupine je, 
da se dolgoročno še naprej razvija in ostane glavni informator za domače 
proizvode v naši regiji tudi v bodoče, po koncu pandemije.« 

ševanje po hrenu. Sicer pa ljud-
je povprašujejo po jajcih, različ-
nih mlečnih in mesnatih izdelkih, 
krompirju, medu in po specialite-
ti, kot je zgornjesavinjski želodec.

NAKUP NA KMETIJI JE VAREN 
NAKUP

Razbrati je, da si veliko ljudi 

želi dostavo na dom, nekateri po-
nudniki jo tudi nudijo. Kmetijsko 
ministrstvo je izdalo jasna navo-
dila, kako na kmetiji varno naku-
povati, s tem da strogi higienski 
ukrepi za te kmetije veljajo že od 
prej. 

Tatiana Golob

Janez Rosc, kmetovalec na 
kmetiji Spodnji Strmčnik: 

»Ko govorimo o pomoči države 
kmetom glede spopadanja s podro-
čjem samooskrbe, ne moremo mimo 
dejstva, da kmetje nismo dovolj sa-
moiniciativni in smo mogoče prema-
lo informirani. Dokler nas nekaj ne 
potisne ob zid, nismo sposobni gle-
dati širše in izkoristiti ponujenega. 

V času, v katerem smo se znaš-
li, se je povečalo tudi spodbujanje 
k nakupu na lokalni in regijski ravni 
preko spleta, tudi facebooka, širši je 
tudi obseg dostave s strani kmetov. 
Dejstvo je, da je kampanja »Kupuj-

mo lokalno« zbudila zavedanje kupcev, da so začeli iskati prehrambne iz-
delke slovenskega porekla. Tako država kot potrošniki so nam kmetom 
stopili nasproti, zanima jih naše delo, naše življenje. Seveda brez našega 
truda ne gre, oglaševanje je potrebno. Obstajajo različne spletne platfor-
me ter aplikacije, s katerimi si lahko pomagamo.

Predelovalci smo promotorji kvalitetnih izdelkov, pri tem nas nadzoruje-
jo kontrolni organi. Vsi moramo upoštevati načela dobre higienske prakse. 
V času epidemije je ta vidik še toliko bolj pomemben. 

Nihče razen nas predelovalcev ne ve, koliko dela je za registriranim 
obratom na kmetiji. Najraje bi strankam to pokazali doma in upam, da do-
bimo to možnost, da se vidimo osebno in si sežemo v roke. To naj bo oblju-
ba naju z ženo po omejitvah gibanja. 

Kmetje se zavedamo, da je neoporečnost izdelkov ključnega pomena. 
Če iščemo bližnjice, mečemo slabo luč na vse, ki se ukvarjajo s predelavo, 
pošljemo kupce drugam in smo ob dohodek. Bližnjic ni.«

SEKCIJA CVETLIČARJEV IN VRTNARJEV PRI OBRTNO-PODJETNIŠKI ZBORNICI SLOVENIJE

Znova odprte vrtnarije, cvetličarne in drevesnice
Zaradi odloka, ki je prepovedal 

prodajo blaga in storitev, so se v 
težkem položaju znašli tudi sloven-
ski vrtnarji in cvetličarji, ki so pro-
izvodnjo za letošnjo pomladno se-
zono sajenja načrtovali že lani. Ob 
protestih s strani Obrtno-podje-
tniške zbornice Slovenije (OZS) je 
vlada na dopisni seji s 3. aprilom 
spremenila odlok, ki je določal, ka-
tere trgovine so lahko odprte.

ZA RASTLINE MARSIKATERI 
VRTNAR NAJEL KREDIT

Kot so zapisali na zbornici, ra-

stline, ki bi morale do konca ma-
ja najti pot do potrošnikov, se-
daj predstavljajo zalogo, za kate-
ro je marsikateri vrtnar najel tu-
di kredit. Simon Ogrizek, predse-
dnik sekcije cvetličarjev in vrtnar-
jev pri OZS, je povedal: »Za vzgo-
jo rastlin, ki bi jih vrtnarji v običaj-
nih razmerah dajali na trg kontinu-
irano do konca maja, večina name-
ni med 100 in 500 tisoč evrov. Tre-
ba se je zavedati, da delamo z ži-
vim materialom, ki ga moramo os-
krbovati. Ker rastlin ne moremo in 

ne smemo pustiti propasti, morajo 
biti naši zaposleni prisotni na delu 
in ne moremo koristiti nadomestila 
za čakanje na domu.«

VLADA SPREMENILA ODLOK IN 
DOVOLILA ODPRTJE

Vlada se je na dopisni seji 3. 
aprila odločila, da prisluhne priza-
detim vrtnarjem in cvetličarjem, in 
v odlok vnesla spremembe o tem, 
katere prodajalne so v času epide-
mije lahko odprte. Prepoved po no-
vem tako ne velja več za vrtnarije, 
drevesnice in cvetličarne. 

Za spremembo so se na vladi 
odločili, ker imajo vrtnarije, dreve-
snice in cvetličarne v tem obdob-
ju vzgojenih veliko pridelkov, ki so 
vezani na sezonsko prodajo in v 
vzgojo katerih so bila vložena og-
romna sredstva. Določena škoda je 
bila temu sektorju vseeno ob dvo-
tedenskem zaprtju že povzročena. 
Vrtnarji upajo, da se bodo stranke, 
ki so se jih morale v tem času izo-
gibati, vrnile in jim omogočile reši-
tev spomladanske sezone.

Benjamin Kanjir

ML
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V DOLINI OSEM OKUŽB Z NOVIM KORONAVIRUSOM

Med okuženimi ni zaposlenih v zgornjesavinjskem zdravstvu

V Zgornji Savinjski dolini je bilo v torek osem okuženih, šest od teh v 
mozirski občini.

Počasi se približujemo mese-
cu dni, ko so naša življenja zara-
di širitve novega koronavirusa po 
vsem svetu zelo drugačna zaradi 
omejitve gibanja. V Zgornji Savinj-
ski dolini se je to nedeljo prvi potr-
jeni primer obolelega za novim ko-
ronavirusom pojavil v občini Ljub-
no, prejšnji teden sta bila v občini 
Mozirje dva okužena, do torka jih je 
bilo šest. V nazarski občini je bil do 
torka en primer okužbe. 

ZDRAVSTVENI DOM DOBIL 
ZAŠČITNA SREDSTVA

V. d. direktorice Zgornjesavinj-
skega zdravstvenega doma Na-
zarje Božena Herzog je povedala, 
da so pretekli četrtek s strani mi-
nistrstva za zdravje prejeli ustre-

zne količine zaščitne opreme, ki 
bo okvirno zadoščala za 2 do 3 te-
dne. Zaloge so ponudili tudi kon-
cesionarjem v dolini, tako da ver-
jamejo, da trenutno težav nikjer 
več ni. Ministrstvu za zdravje vsa-

kodnevno sporočajo stanje zalog 
in zagotovljeno je, da se bo za-
loga obnavljala tekoče. Verjame-
jo, da je vladi zdaj vendarle uspe-
lo zagotoviti zadostne nabave za-
ščitne opreme.
MANJ RESPIRATORNIH OBOLENJ

»Glede širjenja epidemije v doli-
ni razpolagamo z istimi podatki, ki 
so uradno na voljo. Lahko pa reče-
mo, da se je v zadnjih dveh tednih 
obseg obolenj z respiratornimi te-
žavami bistveno zmanjšal, verje-
tno na račun sezonske gripe. Dnev-

no na vseh zdravstvenih postajah 
skupno obravnavamo v povprečju 
zgolj do pet takih pacientov, med-
tem ko smo jih še v drugi polovi-
ci marca tudi preko 40 dnevno,« je 
povedala Herzogova.

MED ZDRAVSTVENIMI DELAVCI 
NI OKUŽENIH

Herzogova je še dodala: »Med 
zdravstvenimi delavci ni okuženih 
in upamo, da tako ostane čim dlje. 
Delovni režim konstantno prilaga-
jamo na način, da je kar najmanj 
zdravstvenih delavcev potencialno 

ogroženih in da so pripravljene al-
ternativne možnosti tudi za prime-
re, ko bi do okužb med zaposleni-
mi prišlo.«

PRESEŽENA MEJA TISOČ 
OBOLELIH

V Sloveniji je bilo v torek, 7. apri-
la, potrjenih več kot tisoč okužb s 
koronavirusom, imenovanim SAR-
S-CoV-2, 111 oseb je bilo hospitali-
ziranih, od tega je bilo 35 ljudi na 
intenzivni negi. Od izbruha epide-
mije v Sloveniji je virus zahteval 40 
smrtnih žrtev. Še vedno se okužbe 
hitro širijo po domovih starejših. V 
gornjegrajskem centru starejših 
okužb ni.

SPROSTITEV UKREPOV ZA 
NEKATERE DEJAVNOSTI

V preteklem tednu so svoja vra-
ta lahko odprle cvetličarne in vr-
tnarije, tudi gradbinci lahko spet 
delajo. Vlada se bo v tem ted-
nu ukvarjala z ocenami, ali lahko 
sprosti nekatere ukrepe in na ka-
terih področjih. Preučila bo zlasti, 
katere gospodarske panoge bi lah-
ko postopoma začele delovati brez 
vpliva na širjenje novega koronavi-
rusa med prebivalci.

Štefka Sem

GORNJI GRAD

Občina razdelila razkužila in zaščitne maske 

Vsako gospodinjstvo v gornjegrajski občini bo prejelo dve zaščitni 
maski. (Foto: Tina Gutman)

V gornjegrajski občini so v skrbi 
za zdravje občanov nabavili razkuži-
la za roke in za dezinfekcijo prosto-
rov. Nekaj razkužil je podjetje, ki jih 
je dobavilo, tudi doniralo. V začetku 
tega tedna so začeli z razdeljeva-
njem pralnih zaščitnih mask vsem 
gospodinjstvom v občini. Maske, ki 
za so večkratno uporabo, so seši-
le šivilje iz občine in nimajo atestov.

VERIGA DOBRIH LJUDI
Akcija je bila izpeljana donator-

sko in s pomočjo številnih prosto-
voljcev. Iz materiala, ki ga je kupi-
lo podjetje, so šivilje iz občine se-
šile maske, na OŠ Frana Kocbeka 
so poskrbeli za njihovo pranje, li-
kanje in pakiranje. Vsako gospo-
dinjstvo bo prejelo po dve pralni 

Del razkužil je dobila gornjegraj-
ska Komunala za razkuževanje jav-
nih površin. Občinska uprava je 
gospodarske družbe in samostoj-
ne podjetnike obvestila o dobavi-
telju, kjer se lahko razkužila naro-
čijo.

MOŽNOST DOSTAVE TOPLEGA 
OBROKA

V občini so sestavili seznam 
starejših, ki potrebujejo topel ob-
rok. Podatke so zbirali preko Rde-
čega križa in prostovoljcev pro-
jekta Starejši za starejše. Občina 
bo starejšim, ki bodo izrazili pot-
rebo, uredila dostavo obroka. Ne-
kateri obroke že dobivajo iz cen-
tra starejših.

Štefka Sem

maski in navodilo za uporabo. 
RAZKUŽEVALI BODO TUDI JAVNE 

POVRŠINE
Župan Anton Špeh je razkužila 

dostavil vsem subjektom, ki imajo 
odprte obratovalnice v občini. Cen-
ter starejših je prejel tudi donirana 
razkužila. 

Več kot tisoč okužb 
s koronavirusom imamo 
potrjenih v Sloveniji.
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Iz upravne enote, Iz občin

OBČINA NAZARJE PREJELA DONACIJO ZAŠČITNIH MASK

Aljaž Vrtačnik prispeval k varnosti občanov

Aljaž Vrtačnik (desno) je poskrbel, da so občani do mask prišli 
brezplačno. Župan Matej Pečovnik ob predaji ni skrival veselja.

V četrtek, 2. aprila, je Občina 
Nazarje prejela donacijo zaščitnih 
mask za prebivalce. Županu Ma-
teju Pečovniku jih je izročil 
Aljaž Vrtačnik iz Spodnjih Kraš. 
Zaščitne maske za enkratno upo-
rabo je sešil ob pomoči prosto-
voljcev.

POMAGALE SO MU 
PROSTOVOLJKE

»Imel sem material in sem ma-
ske šival sam. Ker sem nevešč ši-
valnega stroja, sem ugotovil, da 
takšne količine, ki sem se je odločil 
narediti, ne bom zmogel sam. Na 
pomoč sta mi priskočili vzgojitelji-
ci nazarskega vrtca Janja Kokov-

no omiliti pomanjkanje zaščitnih 
sredstev. Znano je namreč, da so 
maske obvezne v vseh javnih zapr-
tih prostorih. 

MASKE BO OBČINA RAZDELILA 
OBČANOM

Župan Pečovnik se je zahvalil za 
prijazno gesto in ni skrival veselja 
ob dejstvu, da se bodo tako obča-
ni lahko varneje podali po nakupih. 
Maske bo občina razdelila tistim, ki 
jih potrebujejo. Za nabavo večjih 
količin so po županovih besedah 
že stekle različne aktivnosti. Ko jih 
bo občina prejela, bo stekla akcija 
predaje. 

Tekst in foto: Marija Šukalo
nik in Marija Korenjak, kasneje še 
Ljubica Vertot,« je povedal Vrtač-

nik, ki želi 700 mask iz celuloznega 
blaga nameniti ljudem in tako del-

UPRAVNA ENOTA MOZIRJE 

Nujne zadeve je še vedno mogoče urediti, naval vlog za 
začasno bivališče 

Načelnica Milena Cigale: »Če 
se zadeva obravnava kot nujna, 

se tek rokov ne prekine in se 
opravi tudi osebno vročanje 

dokumentov.«

Kljub kriznim razmeram in ome-
jitvam zaradi preprečevanja širje-
nja koronavirusa Upravna enota 
Mozirje nadaljuje z delom ob upo-
števanju vseh navodil in standar-
dov za zaščito strank in zaposle-
nih. Sprva najožji nabor nujnih za-
dev je po sprejetju tako imenova-
nega protikorona mega zakona ne-
koliko razširjen.

DELO TUDI OD DOMA
Načelnica enote Milena Cigale 

je povedala: »Naši zaposleni delo 
opravljajo na sedežu upravne eno-
te, določeno število zaposlenih pa 
zaradi narave dela tega opravlja 
od doma. Skladno z zakonom op-
ravljamo nujne upravne zadeve, 
kamor so v začetku sodili postop-
ki v zvezi s tujci in osebnimi sta-
nji, sedaj se nabor teh nalog po-
novno širi.«

POTREBNO JE UPOŠTEVANJE 
NAVODIL PRISTOJNIH

Stranke lahko vloge oddajo pi-
sno po navadni pošti ali po e-pošti. 
Fizično lahko oddajo vlogo tudi v 
za to pripravljeno škatlo, ki so jo 
namestili ob vhodu v upravni cen-
ter. Za stranke so dosegljivi tudi po 
telefonu.

»Vsi skupaj moramo biti strpni in 
upoštevati predpisane ukrepe. Na 
upravni enoti se bomo za stranke 
potrudili in njihove vloge reševa-
li skladno z napotili pristojnih mi-
nistrstev,« je zagotovila Cigaletova.

NAVAL VLOG ZA ZAČASNO 
BIVALIŠČE

V zadnjih dneh se tudi na mo-
zirski upravni enoti soočajo z ve-
likim številom vlog za prijavo za-
časnega bivališča. »Posameznik 
s stalnim ali začasnim prebivališ-
čem je lahko nastanjen samo na 
enem naslovu prebivanja in ga v 
času razglašene epidemije ne sme 
spreminjati oziroma se seliti med 
obema bivališčema. Ta določba 
vladnega odloka je sprožila naval 
prijav stalnih in predvsem začas-
nih prebivališč. Na dan tako prej-
memo med 20 in 30 tovrstnih vlog. 
Vlogo lahko stranke oddajo po 
pošti ali preko portala eUprava.«

NOVI ZAKON RAZŠIRIL NABOR 
NUJNIH NALOG

Zakon o začasnih ukrepih v zve-
zi s sodnimi, upravnimi in drugimi 
javnopravnimi zadevami za obvla-
dovanje širjenja nalezljive bolez-
ni covid-19 opredeljuje, katere so 
nujne zadeve, v katerih se ne gle-
de na splošno pravilo potek ro-
kov ne prekine. Gre za tiste zade-
ve, kjer obstaja nevarnost za življe-
nje in zdravje ljudi, za javni red in 
mir, za javno varnost, za premože-

nje večje vrednosti, če je od odlo-
čitve odvisno preživljanje stranke.

KATERE VLOGE SO ŠE 
OPREDELJENE KOT NUJNE?

V skladu z določbami tega zako-
na se med drugim za nujne šteje 
odločanje o pravicah, od katerih je 
odvisen gmotni položaj stranke. Ta-
ka sta na primer veteranski dodatek 
in pravica do invalidskih pripomoč-
kov. Všteta je izdaja aktov, ki so nuj-

ni za gradnjo stanovanjskih objek-
tov, javne infrastrukture, gospodar-
ske infrastrukture, izvajanje javnih 
storitev, javne gospodarske službe, 
javna pooblastila. Omenjeno velja 
tudi za izdajo dovoljenj, ki so nujna 
za izvajanje pridobitne dejavnosti, 
s katero se ukvarja posameznik ali 
gospodarski subjekt, kot so obrtna 
dovoljenja, dovoljenje za pridelavo 
ali predelavo hrane, prometna do-
voljenja za prvo registracijo homo-
logiranih tovornih vozil in podobno. 

Tekst in foto: Marija Lebar

20 do 30 vlog
za prijavo začasnega bivališča 
prejmejo na dan v UE Mozirje.
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ODPRLI PRENOVLJEN MARKET KEA GORNJI GRAD

Dobra založenost in ugodne cene

V marketu Kea so svoje mesto našli številni artikli za dom in 
gospodinjstvo. (Fotodokumentacija Občine Gornji Grad)

V dneh, ko se v Sloveniji sooča-
mo z epidemijo novega koronavi-
rusa, je svoja vrata odprla preno-
vljena trgovina Kea v Gornjem Gra-
du. Družinsko podjetje Kea d. o. o. 
iz Šentjurja je namreč povsem pre-
novilo in osvežilo svojo trgovsko 
poslovalnico. Hkrati jo je ob pove-
čani prodajni površini v petek, 3. 
aprila, predalo v uporabo. 
NJIHOVO VODILO ZADOVOLJSTVO 

KUPCEV
V njej so svoje mesto našli števil-

ni artikli za dom in gospodinjstvo. 
Nakupovalno košarico bo moč na-
polniti z živili, sadjem in zelenjavo, 
galanterijo, pakiranim mesom in os-
talimi mesnimi izdelki. Cene so pri-
merljive s konkurenčnimi ponudni-
ki, glavno vodilo podjetja pa še nap-
rej ostaja zadovoljstvo kupcev. 
BOLJŠA PRESKRBA LOKALNEGA 

PREBIVALSTVA
Market Kea Gornji Grad bo med 

Družinsko podjetje Kea je 
prenovilo svojo trgovsko 
poslovalnico. (Foto: Kea)

tednom odprt med 7. in 20. uro, ob 
sobotah med 7. in 17. uro, v nedeljo 
jih lahko obiščete med 8. in 12. uro. 
V času epidemije bo delovni čas 
nekoliko spremenjen, za več infor-

macij lahko obiščete njihovo sple-
tno stran kea.si. 

Po besedah župana Antona 
Špeha je tovrstna pridobitev za 
kraj še kako pomembna. Z dob-

ro založenostjo in ugodnimi ce-
nami bodo v podjetju Kea pripo-
mogli k boljši preskrbi lokalnega 
prebivalstva.

Marija Šukalo

V PODJETJU BSH HIŠNI APARATI NAZARJE POSTOPEN ZAGON PROIZVODNJE

Za zaposlene zagotovili varno delovno okolje

Zaposleni nosijo zaščitna sredstva, upoštevajo pravila higiene in razkuževanja ter 
zagotavljanja zadostne razdalje. (Fotodokumentacija: BSH)

V nazarskem podjetju BSH Hišni aparati so po 
14-dnevni prekinitvi proizvodnje pretekli teden 
ponovno zagnali nekatere linije. Postopno bodo 
v naslednjih tednih zagnali nazaj celotno pro-
izvodnjo. Za varnost zaposlenih so poskrbeli s 
številnimi ukrepi.

DVA TEDNA BREZ PROIZVODNJE
Odločitvi o začasni zaustavitvi proizvodnje 

je botrovala skrb za varnost zaposlenih in tudi 
prepoved javnega prometa, saj se kar 75 odstot-
kov njihovih zaposlenih na delo pripelje z avto-
busnim prevozom. Z delavskimi predstavništvi 
so sprejeli dogovor o prerazporeditvi delovne-
ga časa. Manjkajoče delovne dni v času zausta-
vitve so v prvem tednu pokrili s kolektivnim do-
pustom in v drugem tednu z urami.

ZAGOTAVLJANJE VARNOSTI ZAPOSLENIH
V obdobju, ko v proizvodnji niso delali, so v 

podjetju za varnost zaposlenih zagotovili vsa pot-
rebna zaščitna sredstva za varno opravljanje de-
la in izvedli vse ukrepe, ki so predpisani tako na 
državni kot na ravni BSH. Zaposlenim ob vstopu 
v podjetje sedaj merijo temperaturo, obvezno je 
nošenje zaščitnih sredstev, upoštevanje pravil hi-
giene in razkuževanja ter zagotavljanja zadostne 
razdalje med zaposlenimi. Na nekaterih delovnih 
mestih so poskrbeli tudi za fizične pregrade.

USPEŠEN ZAGON NEKATERIH LINIJ
»Podjetje je v preteklem tednu zaradi potreb 

kupcev začelo postopno vzpostavljanje proizvo-
dnje na posameznih linijah. Glede na uspešen 
poskusni zagon načrtujemo postopno širjenje 
proizvodnje v naslednjih tednih. Trenutno imamo 
zagotovljene vse potrebne dobave materiala, ki 
omogočajo tako ponovni zagon proizvodnje kot 
njeno postopno širjenje,« je sporočila predstav-

nica podjetja za stike z javnostmi Alenka Grašič.
DONACIJA ZAŠČITNIH MASK

»Za varno opravljanje dela so zagotovljena 
vsa potrebna zaščitna sredstva za zaposlene. 
Z donacijo zaščitnih mask so v preteklem ted-
nu pomagali tudi ZD Nazarje, ZD Velenje in DE-
OS Centru starejših Gornji Grad,« so sporočili iz 
podjetja.

Štefka Sem
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LAS ZGORNJE SAVINJSKE IN ŠALEŠKE DOLINE

Podaljšali rok za prijavo na 
3. javni poziv

Na nedavni korespondenčni 
seji članov upravnega odbora LAS 
Zgornje Savinjske in Šaleške do-
line (LAS ZSŠD) je bilo sklenjeno, 
da se zaradi trenutnih razmer rok 
3. javnega poziva LAS podaljša do 
5. junija letos. Vse informacije o 
pozivu je mogoče dobiti pri vodil-
nem partnerju LAS Zavodu Savi-
nja na Ljubnem ob Savinji. Hkra-
ti s tem je podaljšan rok za vpra-
šanja v zvezi s pozivom, in to do 2. 
junija. Sicer je novica o podaljša-
nju roka objavljena tudi na spletni 
strani LAS.

3. javni poziv za kandidiranje na 
sredstva iz evropskih skladov je bil 

objavljen sredi letošnjega januarja. 
Okvirna višina razpoložljivih nepo-
vratnih javnih finančnih sredstev 
znaša nekaj več kot 150 tisoč evrov 
iz Evropskega kmetijskega sklada 
za razvoj podeželja in skoraj 431 ti-
soč evrov iz Evropskega sklada za 
razvoj regij. 

Predloge operacij, ki naj bi bile 
sofinancirane iz omenjenih virov, z 
vso potrebno dokumentacijo je bi-
lo v skladu s pozivom sprva pot-
rebno dostaviti v pisarno vodilne-
ga partnerja LAS ZSŠD do vključno 
20. marca, kot že omenjeno, je se-
daj rok podaljšan do 2. junija.

Marija Lebar

DOHODNINA ZA LETO 2019

Odpravili prvi sveženj informativnih izračunov dohodnine 
Kljub izrednim razmeram je fi-

nančna uprava 31. marca davčnim 
zavezancem odposlala prvi sve-
ženj informativnih izračunov doho-
dnine za leto 2019. Prav zaradi epi-
demije novega koronavirusa letos 
v prvem svežnju ni bilo tistih zave-
zancev, ki bi dohodnino morali do-
plačati.

800 TISOČ INFORMATIVNIH 
IZRAČUNOV DOHODNINE

FURS je poslal slabih 800 tisoč 
informativnih izračunov dohodnine 
za leto 2019. V tem svežnju je preko 
445 tisoč zavezancev brez vračila 
oziroma doplačila, vračilo dohodni-
ne bo prejelo preko 350 tisoč zave-
zancev v skupnem znesku 71 milijo-
nov evrov. Povprečni znesek vračila 
znaša malo preko 200 evrov.

PRVI INFORMATIVNI IZRAČUNI 
ŽE PREJETI

Zavezanci so informativne izra-
čune dohodnine na dom prejeli po 
navadni pošti v prvih dneh apri-
la. Zavezanci, prijavljeni na e-vro-
čanje, pa so jih prejeli že 31. marca 
v eDavke. V prvem svežnju so bi-
li zajeti informativni izračuni doho-
dnine izdani rezidentom Republike 
Slovenije, ki so zavezanci za vloži-
tev dohodninskih napovedi in niso 

uveljavljali vzdrževanih družinskih 
članov ali niso dosegali dohodkov 
iz dejavnosti, ali nimajo dohodka 
iz osnovne kmetijske in osnovne 
gozdarske dejavnosti.

UGOVOR NAJPOZNEJE DO 30. 
APRILA 

Ob ugotovitvi, da podatki v infor-
mativnem izračunu dohodnine ni-
so pravilni oziroma so pomanjklji-
vi ali je davčna obveznost prenizko 
ali previsoko ugotovljena, je pot-
rebno najpozneje do 30. aprila po-
dati ugovor. Zavezanci naj vse za-
deve v zvezi z informativnimi izra-
čuni dohodnine s FURS-om urejajo 
prek klicnega centra ali prek elek-
tronske pošte uradov.

IZJEMA ZARADI EPIDEMIJE
Letos se je zgodila izjema, saj 

so zaradi težke situacije v zvezi z 
epidemijo v prvem svežnju bili iz-
dani informativni izračuni doho-
dnine samo zavezancem, ki bo-
do dobili vračilo dohodnine ali ni-
majo niti vračila niti doplačila. Na 
spletni strani FURS-a so pojasni-
li, da bo preveč plačana dohodni-
na zavezancem nakazana na TRR 
do 29. maja. Rok za vložitev ugovo-
ra na izračun se izteče 30. aprila. 
Naslednji sveženj informativnih iz-

računov bo odpremljen predvido-
ma 29. maja. 

PODALJŠALI ROK ZA IZDAJO 
ZADNJEGA SVEŽNJA

V skladu s sprejetimi interven-
tnimi zakoni je bil podaljšan rok 
za izdajo zadnjega svežnja do naj-

kasneje 30. junija. V ta sveženj bo-
do zajeti samostojni podjetniki, ki 
davčno osnovo ugotavljajo na pod-
lagi dejanskih prihodkov in odhod-
kov ter jim je bil podaljšan rok za 
vložitev davčni obračunov.

Roman Mežnar

DRUŽBA BTC 

Rešujejo problem najemnin poslovnih prostorov

Gospodarski minister Zdravko Počivalšek (drugi z desne) se je 
sestal s predsednikom upravnega odbora družbe BTC Jožetom 

Mermalom (desno) in glavnim izvršnim direktorjem družbe BTC 
mag. Damjanom Kraljem (drugi z leve). 

(Fotodokumentacija ministrstva)

Predsednik upravnega odbora 
družbe BTC Jože Mermal in glav-
ni izvršni direktor družbe BTC mag. 
Damjan Kralj sta se 3. aprila ses-
tala z gospodarskim ministrom 
Zdravkom Počivalškom. Seznani-
la sta ga s trenutnimi razmerami in 
težavami z izpadom prihodkov na-
jemnikov prostorov v nakupoval-
nih središčih in posledično uprav-
ljavcev nakupovalnih središč, ki so 
nastale zaradi izbruha epidemije 
koronavirusa.

OMILUJEJO POSLOVNE TEŽAVE 
NAJEMNIKOM

»Da bi omilili poslovne težave, ki 
so posledica zaprtja trgovin, smo 
že sprejeli določene ukrepe, s či-
mer želimo prispevati k njihovi li-

luhnili na segmentu najemnin«, je 
dejal Kralj.

IŠČEJO KONSTRUKTIVNE 
REŠITVE ZA VSE

Minister Počivalšek je dejal: »Za-
vedamo se problema, da v tem ča-
su trgovine nimajo prihodkov, hkra-
ti pa morajo plačevati fiksne stro-
ške plačevanja najemnin. Delamo 
pospešeno in brez premora, da naj-
demo konstruktivne rešitve za vse, 
ki jih je epidemija že ali pa še bo 
spravila v težak položaj. Pozdrav-
ljam idejo BTC-ja, da stopi nasproti 
svojim najemnikom in zlasti najšib-
kejšim v teh časih izkaže razume-
vanje in solidarnost. Če kdaj, je zdaj 
čas, da delamo z roko v roki.«

IS
kvidnosti. Večjim najemnikom bo-
mo podaljšali rok za plačilo, manj-

šim oziroma najbolj ogroženim pa 
bomo poleg tega še dodatno pris-
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MEGATEL

Naj se oni prilagodijo vam, ne vi njim
Mobilni telefon vas spremlja na 

vsakem koraku in povezuje z dru-
žino, službo, banko, igrami in na 
sploh z družabnim življenjem, zato 
izberite takšnega mobilnega ope-
raterja, ki vam bo omogočil naj-
boljše storitve po izjemno ugodnih 
cenah.

FOTOGRAFIJA LAHKO V 
TRENUTKU OBKROŽI SVET

Skoraj je že pozabljeno, kako je 
bilo včasih težko ujeti trenutke na 
fotoaparat. Danes si lahko privo-
ščite veliko več, in to z minimal-
nimi stroški. Svoje fotografije lah-
ko takoj pošljete osebam, s kateri-
mi želite deliti svoje najljubše tre-

nutke, in to kamorkoli … Prav ta-
ko si s fotografijami lahko poma-
gate, če pogosto pozabljate stvari. 
Pomembne informacije ali zapiske 
samo poslikate in imate eno skrb 
manj, saj jih imate vedno na voljo v 
svojem mobilnem telefonu.

DRUŽBENA OMREŽJA ALI 
VIRTUALNI SVET DRUŽENJA
Z bližnjimi se sicer pogosto sli-

šite po mobitelu, medtem ko bi s 
kakšnimi prijatelji ali z nekdanjimi 
sošolci lahko izgubili stik, če jih ne 
bi bilo na družbenih omrežij. Na tak 
način je lažje vzpostavljati in ohra-
njati stike.
UPORABA ŠTEVILNIH APLIKACIJ

Igranje igric, poslušanje glas-
be in gledanje televizije bo vedno 
»in«. Spreminjajo se predvsem na-
prave, ki jih uporabljate za te ak-
tivnosti. Danes so mobilni telefoni 
precej zmogljivi in prenos podat-
kov je cenovno bolj dostopen, kar 

pomeni, da so se spremenile tudi 
navade. Kadarkoli in kjerkoli si lah-
ko zavrtite najljubšo glasbo, od-
igrate priljubljeno igrico, si pog-
ledate najljubšo oddajo, film. Do-
volj je, da imate mobilni telefon in 
mobilnega operaterja, ki omogo-
ča dobro pokritost. Enako velja za 
uporabo številnih drugih aplika-
cij, s katerimi lahko spremljate vse, 
kar vas zanima, od aktualnih novic, 
vremena in še in še. 

SPLETNO NAKUPOVANJE IN 
PLAČEVANJE POLOŽNIC

Vedno več ljudi nakupuje na 
spletu, kar tudi vam lahko prihrani 
veliko dragocenega časa in olajša 

nakupovanje. Iz udobnega naslo-
njača lahko zdaj v miru na svojem 
mobilnem telefonu pregledate po-
nudbo in naročite stvari, ki jih pot-
rebujete ali so vam samo všeč. Ta-
ko si lahko pomagate tudi pri pla-
čevanju položnic, saj danes banke 
omogočajo tudi mobilno različico, 
s katero imate popolni nadzor nad 
svojimi financami.

IZBERITE NAJBOLJŠEGA 
PONUDNIKA

Novejši telefoni so postali ne-
pogrešljivi in izboljšujejo kakovost 
življenja na način, da so nam mno-
go stvari izjemno olajšali. Zakaj ne 
bi od njih vzeli samo najboljše-
ga? Pri MegaTel imajo odlično izbi-
ro najnovejših mobilnih telefonov, 
ki si jih lahko privoščite tudi na 24 
obrokov.

Za brezhibno delovanje mobil-
nega telefona je ključen tudi mo-
bilni operater. MegaTel ponuja mo-

bilno telefonijo vsem uporabni-
kom, ki želijo vrhunsko kakovost 
delovanja mobilnih komunikacij. 
Njihove storitve delujejo na omrež-
ju, ki ima največjo pokritost prebi-
valstva – 99 odstotkov, kar pome-
ni, da si od svojega mobilnega te-
lefona lahko vzamete vse, kar želi-
te oziroma potrebujete, kjerkoli in 
kadarkoli po zelo ugodnih cenah.

MegaTel ponuja še možnost do-
datne SIM kartice, ki je vezana na 
vaš mobilni paket, in možnost po-
rabe podatkovnega prometa, ta-
ko prek mobilnega telefona kot ta-
blice. S tem imate možnost dosto-
pa do interneta z napravo, ki vam 
je pri roki oziroma vam bolj ustre-
za za brskanje po spletu, gledanju 
filmov, poslušanju glasbe, prebira-
nju novic in še in še. Na primer, do 
interneta lahko čez dan dostopa-
te s telefonom ali ko se mudite ok-
rog po opravkih, medtem ko si zve-
čer lahko privoščite ogled svoje-
ga najljubšega filma na tablici. Pri 
MegaTel se zvestoba splača, saj po 
enem letu nagradijo svojega na-
ročnika še z dodatnimi vsebinami.
PAKETI, KI SE PRILAGAJAJO VAM

Paketi v njihovi ponudbi pokri-
vajo vaš stil komuniciranja, zato si 
izberite tistega, ki bo resnično pra-
vi in najboljši za vas.

PAKET MINI
Cena 2,49 evra/mesec prvih šest 

mesecev, nato 4,99 evra/mesec ob 
vezavi. Namenjen je uporabnikom, 
ki občasno koga pokličejo oziroma 
pošljejo SMS/MMS. Primarna vse-
bina paketa vključuje dostop do 
interneta, s tem pa uporabo apli-

kacij, kot so Facebook, Messanger, 
Instagram, Viber, Skype, Whatsapp 
itd. Po enem letu dobite bodisi 0,5 
GB dodatnega prenosa, bodisi do-
datnih 60 minut klicev, bodisi kar 
dodatnih 200 SMS/MMS, in to se-
veda BREZPLAČNO.

PAKET ZAHTEVNI
Cena 6,49 evra/mesec prvih 

šest mesecev, nato 12,99 evra/me-
sec ob vezavi. Namenjen je upo-
rabnikom, ki se ne želijo obreme-
njevati s stroški na računu, saj vse-
buje paket neskončno minut pogo-
vorov in pošiljanje SMS-jev. Pri tem 
velja izpostaviti kar 25 GB prenosa 
podatkov, od tega kar 4,73 GB v dr-
žavah EU! Po enem letu dobite 1 GB 
dodatnega prenosa, in to seveda 
BREZPLAČNO.

PAKET PREMIUM
Cena 12,49 evra/mesec prvih 

šest mesecev, nato 24,99 evra/me-
sec ob vezavi. Namenjen je upo-
rabnikom, ki komunikacijo z drža-
vami EU, saj vsebuje kar 150 minut 
pogovorov. Pri tem velja izpostavi-
ti tudi 100 GB prenosa podatkov, od 
tega kar 9,10 GB v državah EU! Po 
enem letu dobite še 15 minut po-
govorov z državami EU, in to BREZ-
PLAČNO.

Podprta DODATNA SIM kartica 
(uporabnik ima mobilni telefon in 
tablico) – vsaka naprava ima svo-
jo SIM kartico, poraba prenosa po-
datkov pa je vezana na en naročni-
ški paket.

To pa še ni vse, saj imajo v nji-
hovi ponudbi kar osem paketov in 
vsak ima svoj pomen.

PR

Danes lahko prihranite veliko časa. (Foto: Profimedia)

(Foto: Getty)
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ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE

Sanitarna sečnja se izvaja, 
redno sečnjo odsvetujejo

Na Zavodu za gozdove Slovenije 
opozarjajo lastnike gozdov, naj ob 
vseh previdnostnih ukrepih ob de-
lu izvajajo nujna dela v gozdu. Re-
dno sečnjo odsvetujejo. Lastnike 
gozdov še prosijo, naj z revirnimi 
gozdarji vzpostavijo stik preko te-
lefona ali elektronske pošte, saj je 
vstop strankam v prostore zavoda 
prepovedan.

SANITARNA SEČNJA POTEKA
Odkrivanje žarišč podlubnikov 

in izvajanje odločb za izvedbo sa-
nitarne sečnje poteka tudi v času 
epidemije, saj bi v nasprotnem pri-
meru to pomenilo nov katastrofa-
len dogodek za slovenske gozdo-
ve. Na lastnike gozdov zato v za-
vodu apelirajo, naj upoštevajo ro-
ke, pravočasno pospravijo napa-
dena drevesa in redno pregleduje-
jo svoje gozdove, saj se je rojenje 

podlubnikov že pričelo. Ob odkritju 
znakov napada podlubnikov naj po 
telefonu ali elektronski pošti ob-
vestijo pristojnega revirnega goz-
darja.

DOBAVA SADIK MOŽNA
Spomladanska obnova s sad-

njo sadik gozdnega drevja poteka 
ob strogem upoštevanju preven-
tivnih zdravstvenih ukrepov. Sadi-
ke in materiali za sadnjo se dobav-
ljajo lastnikom gozdov povsod, kjer 
je to mogoče, pri čemer je poskr-
bljeno, da ne prihaja do stikov med 
ljudmi. Zavod je za ta namen prip-
ravil terminski in krajevni razpo-
red prevzema materialov. Lastniki 
gozdov naj z zaposlenimi na zavo-
du vzpostavijo stik ter sadike prev-
zemajo posamično ob naročenem 
terminu.

Štefka Sem

ŽUPNIJSKE KARITAS V NAŠI DOLINI

V Nazarjah pomoči potrebni 
prejeli pakete na dom

Irena Papež Krajnc je povedala, 
da pomoč delijo z dostavo na 

dom.

V času pandemije na župnijskih 
karitas po naši dolini poteka re-
dna delitev pomoči socialno ogro-
ženim gospodinjstvom po dogo-
vorjenih smernicah in priporočilih. 
Med prosilci pomoči so tako druži-
ne kot starejši posamezniki. 

PRI RAZDELITVI UPOŠTEVAJO 
UKREPE DRŽAVE 

Pri razdelitvi se upoštevajo vsi 
ukrepi države, ki omejujejo oseb-
ne stike, še posebno v zaprtih pro-
storih. Večinoma se pomoč deli z 
dostavo na dom. Tako je tudi v Žu-
pnijski karitas Nazarje. Ta je po be-
sedah njene predstavnice Irene 
Papež Krajnc že v prvem tednu 
razglasitve pandemije dobila pisno 
obvestilo Škofijske karitas Celje s 
smernicami za delo. 

ODPOVEDALI RAZDELJEVANJE 
OBLAČIL IN SREČANJA

»Zaradi krize smo odpoveda-
li obiske po domovih ter razdelje-
vanje oblačil in razna srečanja. Na 
celjski škofijski karitas so nam prip-
ravili nekaj več kot dvajset pake-
tov. Hrano in nekaj stvari za oseb-

no higieno so prejeli posamezniki 
in starejši v nazarski in šmarski žu-
pniji. Da je to prišlo do pomoči pot-
rebnim, sta poskrbela prostovoljec 
Zlatko Štrucl, ki je pakete pripeljal 
iz Vrbja, in pater Andrej Pollak, ki 
jih je dostavil na domove,« je pove-
dala Papež Kranjčeva in dodala, da 
lahko vsi starostniki, ki potrebujejo 
pogovor ali pomoč, pokličejo na te-
lefonske številke, ki so objavljene na 
spletnih straneh občin.

Tekst in foto: Marija Šukalo

OBČINSKI SVET LUČE

Večji del proračuna namenjen investicijam

Investicija v Športni center Luče je bila delno pokrita iz lanskega in 
delno letošnjega proračuna. (Fotodokumentacija Občine Luče)

Občina Luče je konec prejšnje-
ga in v začetku tega leta zaključi-
la več velikih investicij, med dru-
gim izgradnjo športnega centra 
in čistilne naprave. Sredstva za ta 
namen so bila delno porabljena iz 
proračuna za leto 2019, nekatera 
dela so bila opravljena letos, zato 
je del obveznosti zanje prenesen 
in je bil ali pa še bo plačan iz letoš-
njega proračuna.

LETOS NA VOLJO VEČ KOT TRI 
MILIJONE

Predlog tokratnega proraču-
na so svetniki na seji občinskega 
sveta obravnavali v prvem branju 
in ga potrdili. Predlagani prora-
čun je uravnotežen in znaša tako 
na prihodkovni kot na odhodkov-
ni strani dobre tri milijone evrov. 

Glavni vir prihodkov predstavlja-
jo prihodki od dohodnine, ki so 
predvideni v znesku slabih dveh 
milijonov evrov. Nekaj sredstev 
je ostalo na računu iz leta 2019. 
Kot vsa leta doslej tudi letos ne 

predvidevajo zadolževanj.
Med odhodki imajo najvišji delež 

investicije. Samo za največje med 
njimi je rezerviranih preko 1,64 mi-
lijona evrov. Od tega bo šlo za do-
končno plačilo izgradnje Športne-
ga centra Luče z ureditvijo okolice 
677 tisoč evrov in za poravnavo ob-
veznosti za izgradnjo osrednje čis-
tilne naprave 100 tisoč evrov. 

Letos bodo posodobili več odse-
kov občinskih cest, za kar so sku-
paj z asfaltiranjem rezervirali 400 

tisoč evrov. V ta znesek ni všteto 
tekoče vzdrževanja gozdnih cest, 
postavitev zaščitnih ograj in po-
dobno, kar prav tako načrtujejo 
opraviti letos.

DENAR ZA GASILCE, DRUŠTVA, 
KMETIJSTVO …

Preko javnih razpisov bodo sofi-
nancirali dejavnosti društev, kme-
tijstva, turistične dejavnosti, izgra-
dnjo bazenov za požarno vodo … 
Letos je predviden nakup gasilske-
ga vozila za domače gasilsko dru-
štvo, ki ga bo občina financirala z 
80 tisoč evri. 

Župan Ciril Rosc, ki je svetni-
kom predstavil predlog proraču-
na, je ob tem pojasnil: »Samo več-
je investicije v letošnjem prora-
čunu predstavljajo več kot polovi-
co celotnega proračuna, kar je ze-
lo visok odstotek. Brez varčevanja 
v prejšnjih letih in brez uspešnosti 
pri pridobivanju dodatnih sredstev 
na razpisih tega nikakor ne bi bilo 
možno izpeljati.«

Marija Lebar
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SAŠA REGIJA

Z dejavnostjo prenehalo 46 
samostojnih podjetnikov

Prejšnjič smo pisali o rekordni 
ravni števila izbrisov espejev iz 
baze Ajpes še pred koncem mar-
ca. Ker je vlada tudi zanje sprejela 
sveženj ukrepov, s pomočjo kate-
rih bi le-ti lažje prebrodili obdobje 
epidemije, je pričakovati vsaj del-
no umiritev števila izbrisov.

MARCA OPAZNO POVEČANJE 
IZBRISOV 

Vodja velenjske izpostave Ajpe-
sa Tanja Žnidarko nam je posre-
dovala podatke o izbrisih, ki kažejo 
opazno povečanje izbrisov v mar-
cu. Na področju Saša regije je z de-
javnostjo prenehalo 46 samostoj-
nih podjetnikov. V lanskem marcu 
jih je to storilo 25. Lani je bilo na 
območju Slovenije in v naši regiji 
največ izbrisov opravljenih decem-
bra zaradi poteka pogodb in dogo-
vorov ob koncu leta. Letošnji ma-
rec je v regiji rekorden, saj je šte-
vilo izbrisov celo višje od izbrisov v 
lanskem decembru. Teh je bilo 44, 
torej dva manj kot marca letos. Fe-

bruarja je vlogo za izbris podalo 26 
espejev, lani v istem obdobju de-
set manj.
ZA IZBRIS SE NI ODLOČIL NOBEN 

GRADBINEC
V državnem merilu pri odločitvi 

za prenehanje dejavnosti izstopa-
jo gostinci, prevozniki, frizerski sa-
loni, manikure… V naši regiji je bilo 
največ izbrisov (po osem) zabele-
ženih na področju strokovne, znan-
stvene in tehnične dejavnosti, po-
dročju izobraževanja in na podro-
čju drugih dejavnosti, kamor med 
drugim spadajo popravila računal-
nikov in izdelkov za široko rabo ter 
tudi frizerska, kozmetična in pedi-
kerska dejavnost. V gostinstvu je 
bilo zabeleženih pet izbrisov de-
javnosti, na področju gradbeništva 
nobenega. V vseh ostalih dejavno-
stih so bili izbrisani trije ali manj 
espejev. Marca sta z dejavnostjo 
prenehali dve gospodarski druž-
bi, dva društva in dve fizični osebi.

Tatiana Golob

DONACIJA RAČUNALNIKA DRUŽINI

Sedaj bo pouk na daljavo lažji

Družina je bila vesela donacije računalnika, s katerim bo pouk na 
daljavo lažji.

Z uvedbo izrednih razmer so 
šolarji pouk v učilnicah zamenja-
li za učenje od doma. Za to je vsa-
ka družina potrebovala računal-
nik in dostop do interneta. V pod-
jetju CNC Štiglic iz Gornjega Gra-
da so se na pobudo direktorja Ja-
neza Štiglica odločili, da donirajo 

računalnik socialno ogroženi dru-
žini. Na Osnovni šoli Frana Kocbe-
ka Gornji Grad so stopili v kontakt 
s starši in izbrali družino, ki je ra-
čunalnik prevzela ta ponedeljek, ki 
je zato seveda zelo hvaležna pod-
jetju in šoli.

ŠS

V KRIZNIH RAZMERAH AKTIVEN TUDI RDEČI KRIŽ SLOVENIJE

Krajevni odbori pomagajo na 
številnih področjih

V Rdečem križu (RK) Slovenije 
na nacionalni ravni od samega za-
četka pozorno spremljajo informa-
cije o širjenju virusa SARS-CoV-2, 
ki povzroča bolezen covid-19. V ta 
namen so še pred razglasitvijo epi-
demije poskrbeli za dobro informi-
ranost svojih zaposlenih, članov in 
prostovoljcev.

V DOLINI DELUJE DESET 
KRAJEVNIH ODBOROV 

Ti sedaj, ko je epidemija de-
jansko tu in z njo številni ukre-
pi, znajo pravilno delovati v svojih 
okoljih. V okviru Območnega zdru-
ženja RK Zgornje Savinjske doline 
deluje deset krajevnih odborov, ki 
v dneh razvoja epidemije pomaga-
jo na številnih področjih.

PROSTOVOLJCI PREDAJAJO 
ZNANJA PO LOKALNIH 

SKUPNOSTIH
Znanja o osnovnih informacijah, 

preventivnih ukrepih, postopkih 
preprečevanja stigme in umirjanju 
javnosti zgornjesavinjski prostovolj-
ci RK predajajo po lokalnih skupno-
stih. Uspeli so varno opraviti že prej 
načrtovano delitev hrane iz sklada 
za evropsko pomoč najbolj ogrože-
nim. Nekateri ogroženim skupinam 
ljudi vozijo kosila na dom, drugi ši-
vajo maske, tretji pomagajo pred tr-
govinami pri razkuževanju vozičkov 
in rok kupcem, prav vsi pa se trudijo 
biti v kontaktu z najbolj osamljenimi 
in jim nuditi vsaj pogovor.

Tatiana Golob

OBČINA LJUBNO

Prenavljajo vodovod 
v Teru

V Teru gradijo nov vodohran. (Fotodokumentacija Občine Ljubno)

Izvajalca JP Komunala Mozir-
je in H–Velegradnje Velenje gra-
dita v Teru nov vodohran. Investi-
torka Občina Ljubno je pristopila 
k prenovi trase javnega vodovoda 
na območju Tera, najprej pa bodo 
zgradili vodohran.

Prenovljen vodovod bo z vodo 
oskrboval okoli 15 gospodinjstev 
in tamkajšnjega turistično nasta-

nitvenega ponudnika. Doslej so 
imeli omenjeni vodovod neposred-
no iz zajetja, brez vmesnega čišče-
nja. Tega bo sedaj omogočil novi 
vodohran, za katerega bo občina 
iz letošnjega proračuna namenila 
okoli 45 tisoč evrov. Na občini ra-
čunajo, da bo investicija zaključe-
na v začetku junija. 

Marija Lebar



Savinjske novice št. 15, 10. april 2020 13

Gospodarstvo, Ljudje in dogodki, Oglasi 

PROJEKT VPI_LES – VIRTUALNI INKUBATOR LESARJEV

V sklepni fazi tematske delavnice s praktičnimi primeri uporabe
Projekt VPI_LES se izvaja v okvi-

ru LAS programa za Zgornjo Sa-
vinjsko in Šaleško dolino ter po-
teka v treh fazah od aprila lani 
do maja 2020. V sklepni tretji fazi 
so potekale tri tematske delavni-
ce, dve v Nazarjah, tretja na temo 
e-marketinga pa v Gornjem Gradu. 

E-ORODJA TER POMOČ 
MENTORJEV IN SVETOVALCEV
Delo inkubatorja poteka na da-

ljavo, a tudi neposredno na sku-
pnih delavnicah. V tretji fazi pro-

jekta so potekale tri tematske 
coworking delavnice. Udeležen-
cem so bila na voljo e-orodja ter 
pomoč svetovalcev in mentorjev. 
Seznanili so jih z novimi tehnolo-
gijami in postopki lesne obdelave 
ter s pripravo zmožnostne študije. 
PRIKAZANI PRAKTIČNI PRIMERI 

Poleg tega so strokovni sode-
lavci projekta predstavili uporabo 
orodja eFS in svetovali, kako prip-
raviti uspešno strategijo e-marke-
tinga. Poudarki delavnic so bili na 

ZAHVALA

Gasilcem PGD Nazarje, Gorica ob Dreti in Šmartno ob 
Dreti za hitro intervencijo pri gašenju požara gozdnega 
roba. Obenem zahvala tudi Mariji in Vidu Vodlan za hitro 
posredovanje in pomoč pri gašenju. 

Kmetija Birši

strateškemu delovanju, stiku s po-
trebami trga in pripravi vsebin, ki 
ustvarjajo prodajo. Hkrati so bili 
prikazani praktični primeri analize 
trga, načrta komuniciranja in stra-
teške promocije.

LESNA PREDELAVA DEL 
STRATEGIJE LOKALNEGA 

RAZVOJA
Lesna predelava, ki ima v strate-

giji lokalnega razvoja prednostno 
mesto, je v Zgornji Savinjski doli-
ni razpršena in vezana na obrate 
in delavnice, kar je težko presta-
viti v fizično okolje klasičnega in-
kubatorja. Projektni partnerji Obči-
na Nazarje, Občina Gornji Grad, Sa-
vinsko-šaleška gospodarska zbor-
nica in Saša Inkubator so se tako 

odločili vzpostaviti projektni virtu-
alni poslovni inkubator. Inkubator-
ji so del podpornega okolja za pod-
jetništvo, spodbujajo zaposlitve v 
panogi in uvajanje novih lesnih iz-
delkov v obstoječe delovanje po-
slovnih subjektov. 

KDO VSE LAHKO SODELUJE
Pri projektu, ki je sofinanciran s 

strani ministrstva za gospodarski 
razvoj in tehnologijo, lahko sodelu-
jejo zainteresirani mladi podjetni-
ki, tisti, ki šele razmišljajo o podje-
tništvu (študenti, dijaki …) ali imajo 
popoldansko dejavnost, ali dopol-
nilno dejavnost na kmetijah, kakor 
tudi že uveljavljeni podjetniki, ki že-
lijo uvajati inovativne lesne izdelke.

Barbara Rozoničnik

V SPOMIN

Marjan 
Šinkar

1938-2020

V času, ko je zaradi epidemi-
je koronavirusa družba zastala, 
ko komaj še zmoremo organizira-
ti svoje življenjske potrebe, se je 
poslovil Marjan Šinkar iz Spodnje 
Rečice. Na idiličnem domu, ki sta 
ga zgradila z ženo Marijo in pred-
stavlja vrt kraja ter razglednico 
občine, je na pragu pomladi smrt 
82-letnega Marjana pogrnila prt 
turobnih občutkov in žalovanja. 

Rodil se je 6. septembra 1938 v 
zaselku Žlabor pri Nazarjah, kot 
dvojček z bratom Francijem, v 
družino skupaj sedmih otrok. Po 
osnovni šoli v domačem kraju in 
gimnaziji v Mozirju je končal trgo-
vsko šolo, kasneje je postal poklic-
ni voznik z zaposlitvijo v Gozdnem 
gospodarstvu Nazarje. Delovno 
kariero je zaključil kot samostojni 
podjetnik avtoprevoznik. 

Leta 1962 sta se z izbranko Ma-
rijo Kralj poročila, dobila par ot-
rok, Darjo in Marjana, v Spodnji Re-
čici pa sta si postavila tako želeni 
skupni dom. Marjan je skrbno ne-
goval vrt okrog domačije, kajti ure-
jeno okolje je bilo podoba njegove 
lirične in romantične duše, hkra-
ti pa tudi šegave in vesele nara-

ve. Sokrajanom je bil vedno prip-
ravljen priskočiti na pomoč, bil je 
pravi vzor sobivanja v lokalni skup-
nosti. 

Na Lenartovih sejmih na Reči-
ci ob Savinji je skozi številna le-
ta sodelovanja postal nepogreš-
ljiv lik, ki se je imenitno podal v do-
gajanje. Prav poseben načrt je imel 
za letošnjo prireditev, katere žal ne 
bo dočakal. V rečiškem turističnem 
društvu, kjer je v zadnjem obdobju 
deloval tudi kot član častnega raz-
sodišča, se ga bodo spominjali kot 
enega izmed najbolj prizadevnih 
in predanih članov. Poslovil se je 
v času prebujanja narave in skupaj 
s slano, ki je pomorila prezgodnje 
brstenje ter cvetoče drevje.

Tekst in foto: Jože Miklavc

ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE 

Z donacijo ECE do zaščitnih 
mask

Dobavitelj električne energije 
ECE iz Celja bo 23 zdravstvenim za-
vodom po Sloveniji, med katerimi 
je tudi Zgornjesavinjski zdravstve-
ni dom Nazarje, doniral več kot 150 
tisoč trislojnih kirurških zaščitnih 
mask, ki jih zdravstveni delavci 
potrebujejo za varno delo.

»Zdravstveno osebje je v tem 
trenutku tisto, ki je najbolj iz-
postavljeno, zato smo se odločili za 
donacijo v obliki zaščitnih sredstev, 
v našem primeru zaščitnih mask. 
Veseli nas, da sta akcijo podprli tu-

di matični podjetji, Elektro Celje in 
Elektro Gorenjska, ter da ni bilo te-
žav pri dobavi. Maske so prever-
jene kakovosti, opremljene s cer-
tifikatom ustreznosti, prve preda-
je smo že opravili,« je ob tej pri-
ložnosti povedal direktor ECE mag. 
Sebastijan Roudi. Zaposlenim v 
Zgornjesavinjskem zdravstvenem 
domu Nazarje, ki so se ves čas od 
izbruha krize soočali s pomanjka-
njem zaščitnih sredstev, bo dona-
cija prišla še kako prav.

Nastasja Kotnik
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LJUBENSKE POTICE 2020

Blagoslov potekal v zavetju domov pred TV ekrani
Cvetna nedelja je na Ljubnem 

ob Savinji eden od osrednjih do-
godkov v kraju. Epidemija novega 
koronavirusa je zgodbo posebnih 
butar – ljubenskih potic, potisni-
la v varno zavetje domov, skladno 
z zadnje čase najbolj pogosto sli-
šanim apelom prebivalcem Slove-
nije »ostanite doma«. 

Ljubenci so tako ostali do-
ma, prostor pred cerkvijo, kjer se 
je običajno trlo ljudi z različni-
mi oblikami potic in radovedne-
žev od blizu in daleč, pa strašljivo 
prazen. Ljudske umetnine so bi-
le tako pred javnostjo tokrat skri-
te. V varnem zavetju domov so bi-
le ob prenosu svete maše pre-

ko TV zaslonov deležne blagoslo-
va »na daljavo«. Marsikje so tele-
vizijskemu dodali svoj blagoslov 
in z domačo blagoslovljeno vodo 
poškropili potice.

Cvetnonedeljski simboli so ta-
ko globoko zasidrani v zavesti 
številnih Ljubencev, da jih splo-
šna karantena ni odvrnila od te-

ga, da jih ne bi izdelali. Tako je bi-
lo v družinah, ki so poslale foto-
grafije za objavo, za kar smo jim 
hvaležni, in po številnih domovih, 
katerih potice so ostale skrite jav-
nosti. Še več fotografij najdete na 
savinjske.com.

Franjo Atelšek, foto: osebni 
arhiv izdelovalcev

Podkrižnikovi iz Tera

Prušnikovi iz Savine

Tjaša in Tomaž Brgles – Kuguska z Ljubnega

Ivan Voler - Tončev s poticami

Lukas in Hana Dešman iz Tera s flosom in vodnjakom

Niko Tostovršnik s poticama v cerkvi v Rastkah
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ZDRUŽENJE ŠOFERJEV IN AVTOMEHANIKOV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Člani v skrbeh za prihodnost

Člani Združenja šoferjev in avtomehanikov Zgornje Savinjske doline se lahko pohvalijo tudi 
z uspehi na tekmovanjih v pikadu in streljanju z zračno puško.

V Radegundi so se na občnem zboru zbra-
li člani Združenja šoferjev in avtomehanikov 
(ZŠAM) Zgornje Savinjske doline in ocenili delo 
v lanskem letu ter sprejeli načrt dela za letošnje. 
Predsednik Janko Štruclj in poveljnik Maksi-
miljan Pust sta postregla z zajetnim seznamom 
opravljenih nalog na področju cestno prometne 
preventive, izvajanja redarsko prometne službe 
na številnih večjih prireditvah v dolini ter sode-
lovanja z občinami in njihovimi sveti za preven-
tivo v cestnem prometu ter prometno policijo. 
Poročila so izkazala podjetno ravnanje vodstva 
s pridobljenimi sredstvi iz donacij občin.

ZASKRBLJENOST GLEDE ČLANSTVA
Razpravljavci so izrazili zaskrbljenost glede 

pridobivanja novih članov in vključevanja mla-
dih v njihovo društvo. Gostje, med njimi tudi mo-
zirski in nazarski župan, Ivan Suhoveršnik in 
Matej Pečovnik, so izrazili zahvalo ter priznanje 
za sodelovanje in plemenitost, s katero na ob-
močju doline izvajajo preventivni program dela 
ter druge naloge v skrbi za boljšo prometno var-
nost in vzgojo občanov. 

POHVALA VODIJ ZVEZE
V razpravo sta se vključila predsednik Zveze 

neodvisnih združenj logistov in mehatronikov 
Slovenije Franc Plazovnik in podpredsednik dr. 
Peter Pungartnik z napotki ter usmeritvami za 
sodelovanje. Oba menita, da je zgornjesavinjsko 
združenje eno uglednejših članic nove zveze. 

Slednja deluje predvsem na severno zahodnem 
delu Štajerske in se postopoma širi. 

MOŽNOST SODELOVANJA V PROJEKTU 
PROSTOFER

Tako župan Pečovnik kot omenjena funkcio-
narja so omenili možnost sodelovanja v novem 
projektu Prostofer, pri katerem bi lahko imelo 
združenje pomenljivo vlogo in možnost za nov 
model prostovoljnega dela ob prevozih v korist 
občanov, predvsem starejših, obolelih in invali-
dnih oseb. 

LETOŠNJI PLANI 
V planu dela so potrdili vse dosedanje naj-

pomembnejše dejavnosti, ki odlikujejo združe-
nje. Med bolj aktualne so vnesli sklepe, kako v 
tem letu pridobiti nekaj novih članov in pomla-
diti društvo ter še izboljšati sodelovanje z obči-
nami, izobraževanje članstva in občanov za bolj 
varen cestni promet. Ob tem so izkazali večji in-
teres in proučitev možnosti ter sodelovanja v 
akciji Prostofer. 

USPEHI ČLANOV
Ob zaključku so seznanili zbor z uspehi čla-

nov na lanskoletnem državnem tekmovanju v 
pikadu in streljanju z zračno puško v Laškem, 
kjer so si kot ekipa prislužili več odličij, pokalov 
posameznikov in največji prehodni pokal eki-
pnih zmagovalcev. 

Da je bilo vzdušje tako ob začetku kot tudi 
kasneje malce praznično, so poskrbele Ljudske 
pevke Pušeljc ter rožice, ki jih je moški del zdru-
ženja poklonil članicam. 

Tekst in foto: Jože Miklavc

PREDAVANJE GLASNIKA ZAVEDANJA BOGDANA RAHTNA NA REČICI OB SAVINJI

Hrana bi morala postati podpora in ne zavora

Bogdan Rahten je poudaril, da bi morali 
poznati sebe in svoje telo. 

(Foto: Marija Šukalo)

V Centru za družine Medgen hiša na Rečici ob 
Savinji je gostoval Bogdan Rahten, glasnik zave-
danja. Spregovoril je o dietah, zakaj so te neus-
pešne in kaj je potrebno narediti. 

ŠTEVILNE DISKUSIJE OKOLI PREHRANE 
Dejal je, da se okoli prehrane vrtijo števil-

ne diskusije tako v javnosti kot doma med šti-
rimi stenami. »Na eni strani beremo o aferah z 
zastrupljeno hrano, na drugi strani je skoraj vsa-
ka druga stvar označena z bio ali eko predzna-
kom. Posamezniki iščejo različne rešitve, »trg« 
pa vsake toliko prinese »odrešilno« dieto ali ce-
lo vrsto hrane. Pri vsem skupaj je povsem pre-
zrto tisto, kar bi ljudem resnično omogočilo, da 
hrana postane njihova podpora in ne zavora,« je 
med drugim povedal Rahten ter poudaril, da bi 
morali poznati sebe in svoje telo. 

PREKO UNIVERZALNE RESNICE DVIGAMO 
ZAVEDANJE O SEBI

»Preko univerzalne resnice, ki je v sodob-
nem svetu odrinjena na obrobje, dvigamo za-
vedanje o sebi in se učimo opuščati nepotreb-
no prtljago, ki bremeni našo dušo in s tem 
zdravje. Pri tem nam pomagajo učbeniki za 
tretje tisočletje. Ob praktičnih in uporabnih va-
jah so ti najučinkovitejše orodje za dvig zave-
danja,« je mnenja Rahten. Dejal je, da je pot-
rebno narediti prave korake za resnične spre-
membe. Iskrene odločitve so naša dobrobit. 
Višje zavedanje namreč po predavatelju ne 
omogoča le boljšega zdravja, ampak pred-
vsem pravilne življenjske odločitve. Zavedanje 
je pot do sebe in dejanska samopomoč.

Marija Šukalo
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV MOZIRJE

Čas radi preživljajo z delovanjem v sekcijah

Pevci in pevke MePZ Društva upokojencev in invalidov Mozirje so junija zapeli ob 15-letnici 
zbora na odru domačega kulturnega doma.

Zdenka Jan (levo) je izročila priznanje Zveze 
društev upokojencev Slovenije predsednici 

društva Mariji Franko.

DRUŠTVO UPOKOJENCEV BOČNA

Letos bodo obeležili 35-letnico društva

Predsednik Danijel Veršnik je predstavil 
opravljeno delo in plan za tekoče leto.

Društvo upokojencev Bočna letos praznuje 
35 let obstoja. Tajnica društva Ljudmila Levar 
je na občnem zboru predstavila opravljeno de-
lo članov upravnega odbora, nadzornega odbo-
ra, komisij in referentov za posamezna področja 
v zadnjih petih letih. 

DELOVNI KOT VEDNO
Udeležene je pozdravil predsednik društva 

Danijel Veršnik. Članom društva je predstavil 
opravljeno delo v letu 2019 in plan dela za te-
koče leto. Lani so bili aktivni toliko, kot so na-
črtovali. Izpeljali so regijsko tekmovanje v pi-
kadu z odličnim rezultatom domače ženske 
ekipe, družili so se na pikniku in ob zaključ-
ku leta. Obiskali so člane, ki se jim ne morejo 
pridružiti zaradi bolezni ali ostarelosti na do-
godkih. Da lahko društvo nemoteno deluje, se 

je Veršnik zahvalil Občini Gornji Grad za dode-
ljena sredstva iz razpisov in Osnovni šoli Fra-
na Kocbeka za uporabo telovadnice in klub-
skih prostorov.

PODELILI PRIZNANJA
Mariji Špes in Mariji Tominšek so podeli-

li jubilejne zahvale za tridesetletno članstvo. 
Župan Anton Špeh je izročil zahvale za delo v 
programu Starejši za starejše Sabini Pančur, 
Mariji Strnad in Ani Zavolovšek. Župan je po-
hvalil delo članov društva, skrb za starejše in 
onemogle člane in igralke pikada, ki jih vsa-
ko leto razveseljujejo z odličnimi rezultati na 
tekmovanjih.

Kratek kulturni program so pripravili učenci 
podružnične osnovne šole Bočna.

Tekst in foto: Štefka Sem

V Radegundi so se na občnem zboru sreča-
li člani mozirskega društva upokojencev, ki ga 
vodi Marija Franko. V poročilih o delu društva 
v preteklem letu je izpostavila dobro delo sekcij, 
v katerih se člani združujejo in kvalitetno preživ-
ljajo svoj prosti čas.

ENKRAT TEDENSKO ZAPOJEJO V VRSTAH 
PEVSKEGA ZBORA.

V društvo je včlanjenih kar 560 upokojencev, 
ki lahko dopoldneve in popoldneve preživljajo 
ob različnih dejavnostih. Članice se bolj poslu-
žujejo ročnodelskih skupin, v katerih vrtijo raz-
lične igle, ob praznikih izdelujejo priložnostna 
darila in podobno. Člani čas radi preživljajo ob 
raznih športih in šahu, ki razmiga tudi njihove 
možgane. Enkrat tedensko se oboji združijo in 

zapojejo v vrstah svojega pevskega zbora. Sle-
dnji se je v zadnjem času okrepil, sodeluje pa na 
srečanjih širom Slovenije.

OPRAVILI KAR 361 OBISKOV STAREJŠIH
V preteklem letu so mozirski upokojenci za-

črtane naloge dosledno izpolnjevali. Skrb za 
starejše člane je bila v največji meri zaupa-
na prostovoljcem projekta Starejši za starejše, 
ki so opravili kar 361 obiskov in krepko prese-
gli svoj plan. Ob tem so odšli tudi na izlet na tro-
mejo, se veselili na društvenem pikniku, odšli 
na predstavo v Letno gledališče Studenec, pred 
novim letom pa si na tradicionalnem srečanju 
zaželeli veliko zdravja. Sekcija za medgeneracij-
sko druženje je poskrbela za srečanja z vrteški-

mi otroki, s katerimi so izdelovali rožice iz krep 
papirja in kvačkali. 

Tokratnega zbora, ki so ga s pesmijo in ple-
som pričeli vrteški otroci z vzgojiteljicami, se 
je udeležila tudi predsednica Pokrajinske zve-
ze društev upokojencev Celje Zdenka Jan. V 
pozdravnih besedah je izpostavila dejstvo, da so 
mladi res prihodnost, kar pa ne pomeni, da so 
starejši preteklost, ampak skupaj oboji ustvar-
jajo sedanjost.

Na zvezi so, kot je dejala Janova, malce 
pobrskali po arhivih in ugotovili, da je za DU Mo-
zirje že pet desetletij delovanja, za kar jim je po-
delila priložnostno priznanje.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV GORNJI GRAD

Fani Sovinšek nova predsednica društva 

Vodenje Društva upokojencev Gornji Grad je prevzela Fani Sovinšek (druga z desne). 
(Foto: Nuša Žerovnik)

V Gornjem Gradu so na volilnem občnem zbo-
ru upokojenci za predsednico društva izvolili 
dosedanjo tajnico Fani Sovinšek. Društvo šteje 
263 članov, od tega jih letos 90 let praznuje šest, 
deset je starejših od 90 let, v svojih vrstah ima-
jo tudi stoletnico.

AKTIVNI SKOZI VSE LETO
Poročilo o delu v preteklem letu je podal do-

sedanji predsednik Toni Rifelj. Gornjegrajski 
upokojenci so leto preživeli aktivno. Po občnem 
zboru so se dobili za dan žena in praznik prosla-
vili ob kosilu in druženju ob živi glasbi. Na iz-
let so odšli najprej na Dolenjsko, v kraje Lojze-
ta Slaka, kasneje v Lendavo. V juniju so izved-
li tekmovanje v balinanju in organizirali druže-
nje na balinišču. Izpeljali so tudi dve predavanji. 

Obiskal jih je pater Karel Gržan, ki so mu z ve-
likim veseljem prisluhnili. Na druge predavanju 
jih je Marko Bezovšek poučil o porabi defibrila-
torja. Pridružili so se tudi testu hoje.

PONOSNI NA ŠPORTNI PARK
Športni park za centrom starejših služi svo-

jemu namenu. Balinišče je namenjeno vsem 
željnim balinanja. Člani so lepo uredili okolico 
in se aktivno udeležujejo tudi balinanja na dru-
gih igriščih. Glede na napovedi lastnikov centra, 
da bodo dozidali še en objekt in s tem posegli v 
igrišče, bo treba le-to prestaviti. Lastniki zago-
tavljajo, da bodo novo igrišče postavili v sklopu 

nove investicije ob skupnem dogovoru o lokaci-
ji za objektom. Izvedba dozidave centra je pla-
nirana za letos. Projektiranje za izvedbo okoli-
ce, v kateri je zajeto ureditev novega balinišča, 
je v zaključni fazi.

Štefka Sem

DRUŠTVO UPOKOJENCEV NAZARJE

Prostovoljcem izročili zahvale

Nazarski upokojenci na enem svojih pohodov (fotodokumentacija društva)

Predsednica Marija Turk je povedala, da so 
med drugim realizirali dva izleta. (Foto: MŠ)

V nazarskem društvu upokojencev je v pre-
teklem letu na čelo društva stopila Marija Turk. 
Na letošnjem občnem zboru je pri pregledu de-
la izpostavila, da so nadaljevali z aktivnostmi, ki 
so bila uvedene v preteklosti. 

NA KRANJSKO IN BIZELJSKO
Tako so vsak mesec pripravljali pohode za svo-

je člane. V ročnodelski sekciji so ustvarjale čla-
nice različne uporabne in dekorativne izdelke. V 
projektu Starejši za starejše - Starejši za višjo ka-

kovost življenja doma so prostovoljci obiskovali 
pomoči potrebne. Udeleževali so se bralnih uric 
v nazarski knjižnici. Uspeli so realizirati tudi dva 
izleta. Podali so se v Volčji potok in si v Ljubljani  
ogledali parlament ter na Bizeljsko. Družili so se 
tudi na pikniku na Lazah. Ob občinskem prazniku 
so organizirali turnir v balinanju. Skozi vse leto so 
se rekreirali tudi v plesnem tečaju.

ZAHVALA PROSTOVOLJCEM
Starejše in onemogle so obiskali na njihovih 

domovih ob koncu leta ter jim izročili priložno-
stno darilo. Leto so zaključili s prednovoletnim 
druženjem. Za povezovanje upokojenskih dru-
štev je ponovno zaživela koordinacija društev 
naše doline. Občni zbor, ki so ga pripravili v na-
zarski osnovni šoli, so izkoristili tudi za zahvalo 
vsem tistim prostovoljcem, ki več kot deset let 
obiskujejo pomoči potrebne. 

Marija Šukalo

263 članov
šteje društvo, od tega jih bo letos 16 starih 
90 ali več let.
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KONCERT FLAVTISTKE MANJE PANČUR V DOMU KULTURE NAZARJE

Z vrhunsko interpretacijo zaobjela polno dvorano poslušalcev

Flavtistka Manja Pančur je s koncertom v 
dvorani Doma kulture Nazarje navdušila 

številne poslušalce.

Dvorana Doma kulture Nazarje je marca go-
stila koncert flavtistke Manje Pančur. Izvedla je 
dela G. P. Telemanna, S. Karg-Elerta, S. Prokofie-
va, W. A. Mozarta in P. Taffanela. Na klavirju jo je 
spremljala Mateja Hladnik. 

»NA ODRU PRIKAŽE NAJVEČ«
Njen prvi učitelj flavte je bil ravnatelj nazar-

ske glasbene šole Jernej Marinšek, ki je dejal, 
da Pančurjeva poseduje zavidanja vredno la-
stnost, da lahko prav na odru prikaže tisto naj-
več. Temu je bila priča polna dvorana ljubiteljev 
glasbene umetnosti, številčno pa so sokrajanko 
z obiskom podprli tudi poslušalci iz Luč. 

FLAVTISTKA Z OPREDELJENIMI CILJI IN 
JASNO VIZIJO

Pančurjeva je pričela z učenjem igranja na flav-
to s sedmimi leti v Nazarjah. »Manja je bila izje-
mna učenka, ki nas je vsa leta razveseljevala z 
vrhunskimi nastopi, za kar je bila nagrajena z viso-
kimi uvrstitvami na mednarodnih in državnih tek-
movanjih ter številnimi priznanji, ki jih je prejela od 

raznih kulturnih inštitucij do občinskih odlikovanj. 
Je izredno delavna osebnost, z natančno določni-
mi cilji in jasno vizijo,« je povedal Marinšek. 

ŠTUDENTKA DUNAJSKE UNIVERZE ZA 
GLASBO

Pančurjeva je nižjo glasbeno šolo obiskovala 
v Nazarjah. Srednješolsko izobraževanje je na-
daljevala na Konservatoriju za glasbo in balet v 
Ljubljani. Po maturi je opravila sprejemni izpit za 
redni študij koncertne smeri flavte na Univerzi 
za glasbo in upodabljajočo umetnost na Duna-
ju, kjer je danes študentka 3. semestra. 

»S svojo gracioznostjo, vrhunsko interpreta-
cijo in dovršeno intonacijo prevzame še tako 
zahtevnega kritika ter mu ne pusti dihati do zad-
njega zvoka, ki se mehko in prefinjeno sprehaja 
med poslušalci,« je o njej dejal Marinšek. Mlada 
flavtistka svoje znanje izpopolnjuje tudi na moj-
strskih tečajih ter se udeležuje tekmovanj v Slo-
veniji in izven naših meja. 

Tekst in foto: Barbara Rozoničnik

RAZSTAVA INTERAKTIVNIH FOTOGRAFIJ COLOURS OF SLOVENIA V LONDONU

Barve Slovenije Roberta Jarha
Robert Jarh je marca postavil interaktivno 

razstavo fotografij v prostorih slovenskega vele-
poslaništva v Londonu. V fotografski objektiv je 
ujel slovenska mesta in kraje, v katerih so se ro-
dile oziroma ustvarjale Slovenke, ki so se s svojo 
ustvarjalnostjo zapisale v zgodovinski spomin. 
Omejitve zaradi pandemije novega koronaviru-
sa so žal onemogočile otvoritev razstave.

OBELEŽIL MEDNARODNI DAN ŽENA
Jarh, ki z družino živi v Šoštanju, je sicer diplo-

mirani vzgojitelj predšolskih otrok in vodi nazar-
ski vrtec. V prostem času uživa, ko skozi objek-

tiv ujame lepe trenutke. Prodajno razstavo foto-
grafij (platno 60 x 90) je naslovil Barve Slovenije 
(COLOURS OF sLOVEnia). Na svojstven način je z 
njo obeležil mednarodni dan žena. V fotografski 
objektiv je namreč ujel slovenska mesta in kra-
je, v katerih so se rodile oziroma ustvarjale Slo-
venke, ki so se s svojo ustvarjalnostjo zapisale v 
zgodovinski spomin. 

SKOZI FOTOGRAFIJO ODPRE OKNO 
V DRUG SVET

Na inovativen način uporabe navidezne re-
sničnosti pametnih telefonov se na razstavi sko-

zi fotografijo odpre okno v drug svet – žensko, 
ki je povezana z določenim krajem: Zofka Kve-
der (Ljubljana), Ivana Kobilica (Ljubljana), Al-
ma Karlin (Celje), če naštejemo le nekatere. Av-
tor interaktivne izvedbe je njegov sin Bor Jarh.

»Pogled skozi moje oči« je serija fotografij, ki 
jih uspešno objavlja na svojem facebook profi-
lu. Vanje ujame najpogosteje utrinke iz narave 
in krajev z različnih koncev Evrope, zadnje čase 
pa se posveča predvsem Sloveniji. 

IS, foto: osebni arhiv
Robert Jarh je postavil interaktivno razstavo fotografij v prostorih slovenskega 

veleposlaništva v Londonu.

Avtor fotografije v seriji »Pogled skozi moje 
oči« objavlja na svojem facebook profilu.
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KULTURNO DRUŠTVO SV. MARTINA MARIJA NAZARET

Povezujejo vse generacije in kraj z župnijo

Predsednica Irena Vačovnik je predstavila 
delovanje društva, ki poskrbi za organizacijo 

več pohodov, predstavitev in srečanj. 

Člani Kulturnega društva Sv. Martina Marija 
Nazaret so marca pripravili občni zbor v dvora-
ni frančiškanskega samostana v Nazarjah. Dru-
štvo v svoje delovanje vključuje vse generacije 
in hkrati pomembno pripomore k povezovanju 
župnije s krajem.

V DRUŠTVU DELUJEJO ŠTIRI 
SEKCIJE

Kot je povedala predsednica Irena Vačovnik, 
v okviru društva delujejo štiri sekcije: Martinov 
zbor, otroški pevski zbor, klekljarice s samostan-
skega hriba in vokalna skupina Sončnice. Dru-
štvo trenutno šteje 57 članov in je nosilec šte-
vilnih aktivnosti na samostanskem hribu, v kra-
ju in širše. 

Martinov zbor sodeluje pri nedeljskih in 
prazničnih svetih mašah, udeležujejo se pev-
skih srečanj, večkrat obiščejo okoliške domo-
ve za ostarele in varovancem s petjem polepša-
jo bivanje. Del kulturnega društva je tudi otroški 
zbor, ki prav tako sodelujejo pri nedeljskih sve-

nastopajo na samostojnih koncertih ali v okviru 
raznih prireditev. 

Predstavnice klekljaric se srečujejo na 
ustvarjalnih delavnicah in sodelujejo na razsta-
vah. Lani so za oltarje nazarske cerkve in kape-
le sester klaris izdelale prte s klekljanimi detajli.

KREPIJO VERO IN KULTURNO DEJAVNOST V 
KRAJU IN ŠIRŠE

Občnega zbora se je udeležil tudi župan ob-
čine Nazarje Matej Pečovnik in dejal, da delo-
vanje društva bistveno prispeva h kulturnemu 
utripu kraja. Hkrati je predstavil projekt »prevoz 
fer«, ki predvideva nakup električnega avtomo-
bila, s katerim bi občina ali več občin skupaj nu-
dile brezplačne prevoze starejšim in onemoglim 
osebam. Pater Tomaž Pintar je dodal, da čla-
ni društva s svojim delovanjem povezujejo lju-
di vseh generacij in kraj z župnijo, hkrati krepijo 
vero in kulturno dejavnost v svoji okolici.

Barbara Rozoničnik, 
fotodokumentacija društva

tih mašah in se udeležuje srečanj pevskih sku-
pin. Dekleta skupine Sončnice so v preteklem 
letu izdale svojo prvo zgoščenko, sicer pa redno 

OKROGLA MIZA NA TEMO LJUDSKE PESMI

Bo slovenska ljudska pesem preživela?

Anton Petek je zbrani publiki z igranjem na 
klavir pokazal, kako zveni ljudska pesem 
v primerjavi z ostalimi glasbami, kot so 
gregorijanski napevi in klasična glasba.

Člani Moškega pevskega zbora KD Mozirje so z obiskovalci zapeli več ljudskih pesmi.

Pred časom je v prostorih mozirske galerije 
potekala okrogla miza na temo slovenske ljud-
ske pesmi. Prireditev je vodil dober poznavalec 
obravnavane problematike Anton Petek, sicer 
zborovodja moškega pevskega zbora, ki delu-
je v okviru Kulturnega društva Mozirje. Slednje 
je bilo skupaj z Osrednjo knjižnico Mozirje tudi 
organizator dogodka. Člani zbora so tekom pri-
reditve skupaj z obiskovalci zapeli več ljudskih 
pesmi.

ZAČETKI SEGAJO V ČAS TRUBARJA
Po besedah Petka se je ljudska pesem zače-

la razvijati v 16. stoletju in času slovenskih re-
formatorjev Primoža Trubarja, Jurija Dalmatina 
in Adama Bohoriča, ki so prvi pričeli z zapiso-
vanjem pesmi. 
NADALJNI RAZMAH LJUDSKEGA PESNIŠTVA

Razmah ljudske pesmi na slovenskem se je 
pričel po letu 1800. V 19. in 20. stoletju smo Slo-
venci imeli že velik izbor ljudskih pesmi. Pesmi 
so po raznih krajih Slovenije prevzemale bese-
dišče z narečji. Tako poznamo tržaške, porabske, 
belokranjske in še mnoge druge ljudske pesmi. 
Njeni izvajalci so bili različni pevci in godci. Kot 

je še na okrogli mizi dejal Petek, je ljudska pe-
sem lahkotna in gre hitro v uho, zato jo lahko iz-
vaja vsak. 

LJUDSKA PESEM DANES
V današnjem času se ljudske pesmi sliši vse 

manj. Eden izmed razlogov je gotovo velik raz-
mah tujih jezikov med mladimi. Danes jo izvaja-
jo le še redki pevski zbori posameznih društev 
in koledniki. Glede na to, da je vse več razvite 
tehnologije, bi se ljudska pesem lahko ohranja-
la veliko lažje kot včasih. Kot je rekel Petek, lah-
ko vsak s svojim telefonom posname nekoga, ki 
poje ljudske pesmi.

Tekst in foto: Primož Vajdl
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GODBA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Velikonočni koncert prestavili na poletje

Za osveščanje ljudi, naj ostanejo doma, so godbeniki posneli video s skladbo Savinjska dolina.

Zavoljo epidemije novega koronavirusa je od-
padla cela vrsta prireditev, športnih in kulturnih, 
med njimi tudi tradicionalni velikonočni koncert 
zgornjesavinjskih godbenikov. Koncert, ki ga 
člani godbe pod vodstvom Tomaža Podlesnika 
zadnja leta pripravijo v katedrali v Gornjem Gra-
du, pa ne bo odpadel, ampak je prestavljen na 
ugodnejši čas.

GLASBENIKI KOMUNICIRAJO PREKO 
SPLETNIH KANALOV

Tudi Godba Zgornje Savinjske doline je v tem 
času »doma«. Člani med sabo in s svojimi pos-
lušalci komunicirajo preko spletnih kanalov, di-
rigent pa jim je dal nekaj spletnih idej za vad-
bo doma.

Za osveščanje ljudi, naj ostanejo doma, so 
posneli video s skladbo Savinjska dolina, ki so jo 
igrali na lanskem koncertu. V videu so predsta-
vili vse sekcije godbe in posamezne člane. Na 
koncu Podlesnik nagovori ljudi, naj ostanejo do-
ma. Video je moč videti na FB in spletni strani 
društva. Doslej je zbral že več tisoč ogledov.

VELIKONOČNI KONCERT PRESTAVLJEN NA 
POLETJE

Pred ukrepi zaradi epidemije so bili godbeniki 
že na vrhuncu priprav na velikonočni koncert, ki 
bi bil na veliki ponedeljek v gornjegrajski kate-
drali. Dirigent je pripravil zanimiv program, go-
stja koncerta bi bila Cita Galič.

V kolikor se bo zadeva normalizirala, bodo 
koncert izvedli v mesecu juniju, naslednja op-
cija je september. V vsakem primeru bodo pri-
morani narediti rebalans načrtov, tako program-
skih kot finančnih.

Benjamin Kanjir

ŠTARTUP VEČER Z NINO ČERNEL

Kako zajahati val turizma v dolini

Turisti iščejo nova avtentična doživetja, za-
nimajo se za širok nabor aktivnosti. Cilj je 
zagotoviti dovolj pestro in atraktivno po-
nudbo, da bodo gostje ostali v naši dolini 
čim dlje. 

V kampu Menina so na Štartup večeru iskali odgovore na vprašanja, kako pričeti s turistično 
dejavnostjo in kaj gostom ponuditi. (Fotodokumentacija Saša inkubatorja)

V kampu Menina v Varpoljah je marca potekal 
pogovorni Štartup večer z naslovom Kako zaja-
hati val turizma v dolini. Na dogodku v organiza-
ciji Saša inkubatorja so bili predstavljeni prime-
ri dobrih praks. Gostja večera je bila Nina Čer-
nel, ki se ukvarja z marketingom in turističnim 
informiranjem.

PREMALO IZKORIŠČENE 
PRILOŽNOSTI

Predstavljeni so bili primeri dobrih praks in 
izzivi, s katerimi se srečujejo ponudniki turi-
stičnih storitev. Poleg tega so bile izpostavlje-
ne priložnosti, ki se na področju turizma odpira-
jo v prihodnje in bi se lahko dobro dopolnjeva-
le z že obstoječo ponudbo. Kot manj izkorišče-
ne možnosti širitve ponudbe v dolini so udele-
ženci dogodka prepoznali kulinarična doživetja, 
organizirane izlete s prevozom, prevoze turistov, 
enodnevne dogodke, aktivnosti za večje skupi-
ne, ponudbo domačih pridelkov in izdelkov ter 
ponudbo za poslovneže.

KLJUČ DO USPEHA POVEZOVANJE DOLINE
Ključ do uspeha je povezovanje celotne do-

line, pa tudi širše. Turisti iščejo nova avtentič-
na doživetja, zanimajo se za širok nabor aktiv-
nosti, njihove želje lahko zadovoljimo le s pove-
zovanjem, je bilo povedano. Cilj je zagotoviti do-
volj pestro in atraktivno ponudbo, da bodo go-
stje ostali v naši dolini čim dlje. 

KAKO PRIČETI S TURISTIČNO DEJAVNOSTJO
Želiš odpreti apartma, sobe ali hostel, a ne veš, 

kako začeti, kaj ponuditi turistom in na kakšen na-
čin? Na ta in podobna vprašanja so na pogovor-

nem Štartup večeru iskali odgovore z Nino Černel. 
Černelova je zunanja sodelavka Turistično in-

formacijskega centra Mozirje, sodeluje z zasebni-
mi ponudniki nastanitev, poleti jo lahko srečamo 
kot receptorko v kampu Menina, ki ga zastopa tu-
di na mednarodnih turističnih sejmih, predvsem 
v Nemčiji in na Nizozemskem. Specializirana je 
za pomoč zasebnikom pri registraciji dejavnosti 
oddajanja turističnih sob ali apartmajev. Na po-
moč priskoči s svetovanjem, urejanjem birokraci-
je, promocije, po potrebi tudi pri sprejemu gostov.

Barbara Rozoničnik
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USTVARJANJE V GLINI NA REČICI OB SAVINJI

Z delavnicami bodo začeli po 
koncu epidemije

O tehniki ščipanja in valjanja gline sta spregovorili akademska slikarka 
Uršula Skornšek (levo) in diplomirana oblikovalka Darja Osojnik.

KUD Koncentrat je marca v Cen-
tru za družine Medgen hiša na Re-
čici ob Savinji pripravil predstavi-
tev nekaterih tehnik ustvarjanja v 
glini. O tehniki ščipanja in valjanja 
gline sta spregovorili akademska 
slikarka Uršula Skornšek iz Mozir-
ja in diplomirana oblikovalka Darja 
Osojnik iz Nazarij. 

Povedali sta, da je oblikovanje 
gline ne glede na tehniko zelo kre-
ativno in sproščujoče. V delavni-
cah, kjer nastajajo različni pred-
meti, udeleženci dobijo številne 
ideje in znanje ter ob druženju tke-
jo prijateljstva. Strah, da ustvarje-
ni izdelki v delavnicah, ki jih bosta 

po koncu epidemije covid-19 vodi-
li Skornškova in Osojnikova na Re-
čici, ne bi uspeli, je odveč. Bodo pa 
po žganju, ki ga bosta opravili, ver-
jetno za marsikaterega udeležen-
ca pozitivno presenečenje.

Skornškova ustvarja na pod-
ročjih slikarstva, grafike in 
ilustracije. Ima tudi večletne iz-
kušnje z vodenjem likovnih de-
lavnic za otroke. Osojnikova se je 
izpopolnjevala na švedski fakul-
teti za oblikovanje v Gothenbur-
gu. Dobila je prvo nagrado na 
mednarodnem natečaju Gorenje 
Simplicity. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

NOGOMETNI KLUB LJUBNO OB SAVINJI

Mladi nogometaši prvič na pripravah v tujini

S priprav v Rovinju so se ljubenski nogometaši vrnili še bolj zagnani, a je tudi njim novi koronavirus 
prekrižal načrte. 

Zaradi novega koronavirusa 
športniki ostajajo brez treningov. 
Mladi nogometaši na Ljubnem ob 
Savinji komaj čakajo, da se po od-
ličnih zimskih rezultatih vrnejo na 
travnata igrišča. 

DVE ZMAGI NA MEDNARODNIH 
TURNIRJIH

Vse starostne kategorije so se 
v zimskem času udeleževale tur-
nirjev. Najbolj uspešna je bila eki-
pa U15, ki je sodelovala na treh 
mednarodnih turnirjih. Dvakrat 
so v močni in številčni konkuren-
ci osvojili prvo mesto, enkrat tretje, 

kar je največji uspeh kluba v zad-
njih letih. Dobro delo z mladimi v 
klubu so opazili tudi trenerji večjih 
klubov. Ljubljanska Olimpija je na 
preizkus povabila dva igralca, dva 
bosta priložnost dobila v maju. 

PRIPRAVE V ROVINJU
Tik pred izbruhom epidemije se 

je 30 otrok kategorij U11, U13 IN U15 
s trenerjema in spremljevalcema 

udeležilo priprav. Prvič so štiri dni 
preživeli v tujini. V Rovinju na Hr-
vaškem so opravili odlične pripra-
ve, na katerih so odigrali več pri-
jateljskih tekem. Dneve so zapol-
nili tudi z drugimi športnimi aktiv-
nostmi. Omogočena jim je bila vad-
ba v fitnesu, kopanje v bazenu in 
številne druge aktivnosti.

Štefka Sem
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OGNJENI ZUBLJI NA DOMAČIJI KOVAČ V OKONINI

S hitro reakcijo preprečili 
najhujše

Zadnje marčevsko jutro je bilo 
za družino Prica v Okonini vsakda-
nje jutro vse do trenutka, ko je na 
njihovih vratih pozvonil mimoidoči 
sovaščan in jih opozoril, da se na 
terasi kadi.

SREČA V NESREČI
»Odšel sem tja in videl, da je za-

gorelo pri štedilniku, ki ga občasno 
uporabljamo. Ognjeni zublji so uni-
čili nekaj drobnarij, ki so se naha-

jale na terasi, fasado in del ostreš-
ja. Takoj sem poklical na pomoč 
in pričel z gasiti z ročnim gasilni-
kom,« je opisal dogodek Anton 
Prica in dodal, da je bila tokrat sre-
ča v nesreči, saj so zelo hitro us-
peli reagirati in preprečiti najhuj-
še. Kljub temu je za več tisoč evrov 
škode. 

GASILCI ODPRLI STROP IN 
PREGLEDALI OBJEKT S TERMO 

KAMERO
Na kraj požara so v zelo krat-

kem času poleg domačih gasilcev 
prišli tudi gasilci PGD Radmirje in 
Ljubno ob Savinji, ki so dokončno 
pogasili požar in s termo kamero 
pregledali objekt. Po prvih ugoto-
vitvah naj bi bila vzrok nesreče na-
paka v električni napeljavi. 

Po besedah vodje intervencije 
Mateja Vošnjaka se je zaradi pri-
sebnosti lastnika, ki je pravočasno 
začel gasiti požar, nevarnost raz-
širitve ognja zmanjšala. V trenut-
ku prihoda gasilcev je bil požar že 
v ugašanju, zato so odprli strop in 
požarišče pregledali s kamero. 

Marija Šukalo

•	 NEDOVOLJENO	OBRATOVANJE	GOSTINSKEGA	LOKALA
Spodnja Rečica: Policisti PP Mozirje so 30. marca v zvezi izda-

nega odloka o začasni prepovedi ponujanja in prodajanja blaga in 
storitev potrošnikov v Republiki Sloveniji zaznali obratovanje go-
stinskega lokala v Spodnji Rečici. Obveščen je bil zdravstveni in-
špektorat, ki je odredil zaprtje lokala.
•	 ZAGORELO	NA	TERASI

Okonina: 31. marca ob 9.37 je v Okonini v občini Ljubno zagore-
lo na balkonu stanovanjske hiše. Ogenj se je razširil na fasado in 
ostrešje. Gasilci PGD Okonina, Radmirje in Ljubno ob Savinji so po-
žar omejili, pogasili in pregledali objekt. Uničenih je okoli 20 kva-
dratnih metrov ostrešja. Vzrok požara je bila napaka na električni 
napeljavi štedilnika.
•	 PADEL	IN	SE	POŠKODOVAL

Ljubno ob Savinji: 4. aprila, malo pred polnočjo, so bili poli-
cisti obveščeni, da je ob cesti padel 62-letni moški. Pri padcu se 
je hudo telesno poškodoval, v krvi pa je imel 2,8 promila alkohola.
•	 PODALI	27	PREDLOGOV	ZA	UVEDBO	POSTOPKA

Policisti PP Mozirje so v zvezi izdanega odloka o začasni splošni 
prepovedi gibanja in zbiranja ljudi na javnih mestih in površinah 
v Republiki Sloveniji ter prepovedi gibanja izven občin v zadnjem 
tednu podali 27 predlogov za uvedbo postopka o kršitvi po zako-
nu o nalezljivih boleznih in izdali več opozoril. Občane opozarjajo 
na spoštovanje odloka.
•	 ZAGOREL	GOZD

Dobletina: 6. aprila ob 14.20 je v Dobletini zagorel gozd. Požar v 
velikosti 50 kvadratnih metrov so pogasili gasilci PGD Nazarje, Go-
rica ob Dreti in Šmartno ob Dreti.

VELIKA	POŽARNA	OGROŽENOST
Uprava Republike Slovenije za zaščito in reševanje je razglasila 

veliko požarno ogroženost naravnega okolja po celotni državi, ra-
zen na območju s snežno odejo. Sklep je stopil v veljavo 20. marca.

V naravnem okolju je poleg požiganja in odmetavanja gorečih 
ali drugih predmetov in snovi, ki lahko povzročijo požar, prepove-
dano tudi kuriti, kuriti kresove, požigati na območjih ob infrastruk-
turnih objektih, izven pozidanih površin uporabljati predmete, na-
prave ali izvajati aktivnosti, ki lahko povzročijo požar, ter izvajati 
ognjemete. Pristojni organi bodo v času razglašene velike požarne 
ogroženosti naravnega okolja izvajali poostren nadzor.

Po prvih ugotovitvah naj bi bil vzrok nesreče napaka v električni 
napeljavi štedilnika. (Fotodokumentacija PGD Okonina)
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Zahvale

Kogar imaš rad,
nikoli ne umre.
Le daleč, daleč je…

V SPOMIN

Vojko KRIVEC
1963 – 2010

14. aprila 2020 mineva deset let, odkar se je poslovil od nas.
Z njegovim odhodom je nastala neskončna praznima, ki jo polni-

mo z bogatimi spomini.
Hvaležni smo za dni, ki smo jih preživeli v njegovi bližini. Bil je kot 

drevo, ki daje zavetje. 
Hvala vsem, ki se ga radi spominjate.

Vsi njegovi

V SPOMIN 

Petru BREZNIKU 
(1928-2020)

 V februarju nas je zapustil naš častni občan občine Ljubno, odvetnik Peter Breznik.

Rojen Ljubljančan je že od mladih nog rad prihajal med počitnicami na Ljubno, k Petkom, kjer je bila doma 
njegova mama. 

V zrelih letih sta si z ženo v Petkovi štali na Placu naredila hiško za počitek. Peter je s svojim znanjem, izkuš-
njami in inovativnostjo nenehno in nesebično pomagal našemu kraju in kasneje novo nastali občini Ljubno. 

V lanskem letu je svojo življenjsko zbirko knjig, starih predmetov, orodja in posode ter drugih umetnin ne-
sebično za stalno podaril naši občini z iskreno željo, da bo zbirka izjemnega pomena, v prihodnosti na ogled 
vsem ljudem in bo predstavljala kamenček v mozaiku pestre kulturne ponudbe na Ljubnem in širši okolici.

Z bogatimi izkušnjami in pridobljenimi nazori je vedno kritično podajal predloge za obogatitev programa ob 
Flosarskem balu, z isto mislečimi sodeloval pri izvedbi idej, kot je blagoslov vinske trte na Fludru, oživitev 

kmetije z nasadom zelišč, zelo se je trudil za ohranitev stavbne dediščine na Ljubnem, sodeloval pri postavi-
tvi Flosarske zbirke, obnovi Fašunove hiše, prizadeval si je za ohranitev Brunetove kovačije …

Življenje v občini Ljubno je bilo in bo zaradi njegovih prizadevanj bogatejše. Pogrešali ga bomo in se ga, tudi 
ob ogledu njegove zbirke, vedno s spoštovanjem in hvaležnostjo spominjali.

Župan občine Ljubno Franjo Naraločnik

Kaj so moje solze, kaj je moja bol, 
čutim veter, slišim glas neba, 
to so krila, ki te nosijo, 
zrasla so ti iz srca. 

Leti, leti, leti zdaj, 
nič ne boj se, ni poti nazaj. 
Tu me pusti, ne oziraj se, 
ko moja duša joče se.

                                                                                  (F. Lainšček)

ZAHVALA

Poslovil se je dragi mož in ate

Frančišek BEZOVNAK
iz Juvanja

31.3.1936 - 29.3.2020

Iskreno se zahvaljujemo za izrečena sožalja in svete maše ter vsem, 
ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani in se v mislih poslovili 
od njega.

Vsi njegovi
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Za razvedrilo

RAZKRITJE LJUBEZNI
To je bilo heca pred nedavnim v Novi Štifti, ko je voditeljica Polonca Marzel »razturala« po odru 

med glasbenimi gosti na prireditvi Ljudskih pevk Pušelj in sestrskega damskega dueta Ups, par-
don, Opala (sestri Brezovnik). 

Ko sta se pojavila s svojo glasbeno ljubezensko štorijo dva fletna muzikanta, harmonikar Marcel 
Ugovšek in prijatelj kitarist Žiga Volavšek, so bili naenkrat vsi vneti od ljubezni. Voditeljica je na-
povedala nastop njunih fantov s Podoknico, oba sta morala na lojtro in štenge ter svojima zaresni-
ma ljubicama, Katji (druga z desne) Žiga ter Mojci Marcel, zapeti, zaigrati in klicati: »Odprita nama 
okno, vrata …, brez tega izgubljati je čas potrata!«

KAJ PA FLOMASTER?
Ko je predsednik države Borut Pahor (le-

vo) v Lučah na otvoritvi novega športnega 
centra na prošnjo župana Cirila Rosca pod-
pisal košarkarski žogi za spomin na zgodo-
vinsko otvoritev, ga je Ciril opomnil: »Hvala, 
hvala, gospod predsednik, pa … ups, a mi lah-
ko vrnete pisalo? Tudi to bo šlo v spominsko 
vitrino skupaj z žogama.«

In zgodilo se je. Predsednik je vrnil flo-
master in v slovo krepko stisnil roko srečne-
ga lučkega župana. 

JM

JM
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 16. številki SN

2020

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

STVARNA LITERATURA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Joža Mihelič: Vprašaj goro

V času zaprtja Osrednje knjižnice Mozirje v tej rubriki predstavljamo knji-
ge, ki so za člane knjižnice dosegljive preko spletnega portala Biblos.

Jože Andrej Mihelič, rojen v Ma-
riboru, izhaja iz znane gorniške 
družine. Vzhodne Julijske Alpe so 
bile vedno njegov drugi dom. Tu-
di drugje je opravil številne plezal-
ne vzpone vseh težavnostnih sto-
penj, kar 29 je bilo prvenstvenih. V 
avtobiografskem delu Vprašaj go-
ro se spominja otroštva v Bohi-
nju, prijateljev iz zgodnjega otro-
štva in tudi tistih, s katerimi je pre-
življal najbolj polna leta alpinizma 
in turnega smučanja. Bralec poleg 
tega skozi avtorjeve oči spoznava 
čudovite bohinjske gore, planine, 
doline, gozdove, vasice in zanimi-

ve ljudi, ki so pustili pečat v življe-
nju gornika Miheliča.
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Mali oglasi, Oglasi

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravi-
la (menjava zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p., Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

◊	UREJANJE	IN	IZGRADNJA	OKOLICE
Gradnja gozdnih vlak ali cest, planiranje travnikov, izdela-
va dvorišč, meteorna ali fekalna kanalizacija, vgradnja či-
stilnih naprav, izkopi za ceste, novogradnje, vodovode, iz-
delava kamnitih škarp, mletje ruševin ali kamenja v nasi-
pni material. Gsm 041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesnate pasme za dopi-
tanje na večjo težo, Fišar; gsm 041/619-372.
Prodam bikca, rj/čb, starega 14 dni, in rj, sta-
rega teden dni; gsm 031/393-418.

ŽIVALI - KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopitanje in te-
ličke, bikce nad 100 kg; gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam odlično ohranjen gorilnik za pe-
lete z zalogovnikom, cena 500 eur; gsm 
041/665-178.
Kosilnico sip roto, 170 d, 4x disk, 170 cm de-
lovne širine, hidravlični dvig, možen pre-
izkus in dostava, prodam za 850 eur; gsm 
041/372-040.
Prodam suhe okrogle bale, druge košnje 
2019, Mozirje, gsm 031/548-732.
Prodam 5 kostanjevih hlodov; gsm 041/783-
528.
Prodam zimske gume 205-55, 16 col, cena 
po dogovoru; gsm 041/881-746.
Prodam bel semenski krompir; gsm 
031/815-238.
Prodam tri silažne bale; gsm 031/350-787.

Prodam silažne bale (1. in 3. košnje), možna 
tudi dostava; gsm 031/229-154.
Prodam eno od motornih žag stihl ms 250 
ali stihl ms 241; gsm 031/229-154.
Prodam kocke druge, tretje košnje (18-22 
kg) in suhe bale sena; gsm 041/720-938.
Prodam šestkotno vrtno uto z mizo in klop-
mi; gsm 031/793-519.

IŠČEM
Iščem/kupim izolacijo, stekleno volno v re-
fuzi ali v roli; gsm 031/229-154.
Iščem lep material (zemljo) za nasutje. 
Odpeljem sam ali plačam dostavo; gsm 
031/229-154.

VOZILA – PRODAM
Prodam dobro ohranjen peugeot 307, srebr-
ne barve, l. 2006, 1,6 bencin, registriran do 
4/2020, prevoženih 172.000 km, redno ser-
visiran in čiščen, v njem se ni kadilo; gsm 
040/548-022.

NEPREMIČNINE
Na mirni lokaciji v Zgornji Savinjski dolini 
oddam starejšo hišo v najem; gsm 041/783-
528.
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Voščila, Oglasi
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